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Projekt złożony przez Gminę Leśna we wrześniu 
2013 r., w ramach Europejskiej Współpracy 
Transgranicznej Czechy – Polska (Euroregion 
Nysa), otrzymał pozytywną rekomendację 
Komitetu Oceniającego i Gmina Leśna uzyskała 
dofinansowanie w wysokości 95% kosztów 
kwalifikowanych. Projekt został opracowany 
w Partnerstwie z gminami czeskimi.

W ramach zadania powstanie POLSKO – 
CZESKIE CENTRUM ZARZĄDZANIA 
KRYZYSOWEGO. Idealnym miejscem na ten 
cel są pomieszczenia Urzędu Miejskiego 
w Leśnej, w budynku przy ul. Świerczewskiego 
(po byłej fabryce DOLWIS).

W ramach projektu zakupiony zostanie 
profesjonalny sprzęt ratowniczy, który będzie 
w dyspozycji „Polsko – Czeskiego Centrum 
Zarządzania Kryzysowego”. Nadmienić tutaj 
należy, iż dwie nasze jednostki OSP znajdują się 
Krajowym Systemie Ratowniczo Gaśniczym. 
Fakt ten powoduje, że w przypadku wystąpienia 
zdarzenia o charakterze kryzysowym mogą być 
zadysponowane przez Państwową Straż Pożarną 
do działań poza terenem naszej gminy. 
Doświadczenie pokazuje na dużą cykliczność 
takich przypadków. W sytuacji, gdy zdarzenie 
o charakterze kryzysowym wystąpi najpierw 
w gminach ościennych, nasze jednostki są 

przydzielane do działań poza gminą. Powoduje 
to pozostawienie naszego terenu bez 
dostatecznego zabezpieczenia sprzętowego. 
Pozostałe zastępy rezerwowe pozbawione są 
pods tawowego sprzę tu  i  możl iwośc i  
skutecznego działania. Dosprzętowienie 
Centrum Zarządzania Kryzysowego, pozwoli na 
zapobieganie takim sytuacjom, stanowiąc 
jednocześnie ważne uzupełnienie posiadanej 
bazy sprzętowej przez jednostki OSP. Sprzęt 
będzie też do dyspozycji naszych partnerów 
projektowych, którzy tak, jak my borykają się 
z okresowymi zagrożeniami.
Nie jest to jednorazowe działanie projektowe, 
które ma służyć wyłącznie uzupełnieniu bazy 
sprzętowej. Projekt zakłada zorganizowanie 
6 spotkań o charakterze szkoleniowym 
i ćwiczeniowo – warsztatowym. Jego realizacja 
przyczyni się do podniesienia efektywności 
działań służb po obu stronach granicy. Umożliwi 
koordynac ję  i  wspó łdz i a ł an i e  s łużb  
ratowniczych oraz pozwoli na wymianę 
fachowej wiedzy.

Polsko – Czeskie Centrum Zarządzania 
Kryzysowego stanowić będzie optymalne 
zaplecze zarówno socjalno-administracyjne, jak 
i  s z k o l e n i o w e  d o  p r z e p r o w a d z a n i a  
specjalistycznych szkoleń i ćwiczeń.

Bogusława Sidor

W okresie od 2011 r. Gmina Leśna 
zrealizowała prawie 200 zadań z udziałem 
środków zewnętrznych na łączna kwotę 
ponad 21 milionów złotych, z czego ponad 16 
milionów złotych, to środki ze źródeł 
zewnętrznych.
Dzięki wsparciu z Unii Europejskiej możliwa 
była realizacja takich zadań, jak: wymiana 
pokrycia dachowego na 18 budynkach 
mieszkalnych, remont i wyposażenie świetlic 
wiejskich w Grabiszycach, Pobiednej, 
Szyszkowej, Stankowicach i Zaciszu, budowa 
boiska ORLIK i placu zabaw wraz z funkcjami 
towarzyszącymi przy lodowisku w Leśnej 
(projekt dostał wyróżnienie w ramach konkursu 
Przyjazna Wieś – do 5 tys. mieszkańców), 
organizacja zajęć dla seniorów z terenu Gminy 
w  r a m a c h  U n i w e r s y t e t u  I I I  w i e k u ,  
zorganizowanie dodatkowych zajęć dla 
wyrównujących szanse edukacyjnych uczniów 
klas I-III, wdrożenie sms-owego systemu 
informacyjnego, opracowanie aplikacji 
promującej gminę („wirtualny spacer po 
Leśnej”), montaż nowych i estetycznych 
witaczy, zorganizowanie polsko-czeskiego 
jarmarku bożonarodzeniowego,  polsko – 
czeskiego Festiwalu Coverów TAMA 2013, 

festiwalu „Swojskie Granie i Śpiewanie” oraz 
wielu innych projektów poprzez Ośrodek 
Kultury i Sportu w Leśnej oraz Miejsko – Gminy 
Ośrodek Pomocy Społecznej.
Środki zewnętrzne, to nie tylko środki unijne. 
Gmina aktywnie poszukuje i pozyskuje 
pieniądze z z innych źródeł.  Dzięki temu 
wykonane zostało wiele zadań z listy szkód 
popowodziowych. Odbudowane zostały drogi, 
przepusty, mosty  w Grabiszycach (dł. dróg 3071 
m, dł. rowów 1047 m, dł. przepustów  80 m), 
w Stankowicach (dł. dróg 2088 m, dł. rowów 670 
m, dł. przepustów 77 m), w Świeciu (dł. dróg 
8770m), w Leśnej (dł. dróg 1628 m, dł. rowów 20 
m), w Kościelnikach Średnich (dł. rowów 15m, 
dł. przepustów 10 m), w  Miłoszowie (dł. dróg 
2520 m, dł. rowów 530 m, dł. przepustów 5 m), 
w Zaciszu (dł. dróg 4596 m, dł. przepustów 8 m), 
w Bartoszówce (dł. dróg 56m, dł. przepustów 
15,5 m), w Złotym Potoku (dł. dróg 436m), 
w Złotnikach Lubańskich (dł. dróg 400m), 
w Pobiednej (dł. dróg 230m., dł. przepustów 
30m), w Smolniku (dł. dróg 276 m). 
Wykonane zadania w sposób bardzo odczuwalny 
poprawiły infrastrukturę gminy, a także sprzyjały 
rozwojowi życia społecznego i kulturalnego 
naszych mieszkańców.           (Bogusława Sidor)

Z inicjatywy Urzędu Miejskiego w Leśnej, 
w grudniu ub.r. odbyło się spotkanie 
z przedstawicielami czeskich Gmin 
Partnerskich: Jindřichovic pod Smrkem, 
Horní Řasnic i Novégo Města pod 
Smrkem. Spotkanie miało roboczy 
c h a r a k t e r ,  a  j e g o  c e l e m  b y ł o  
przedyskutowanie możliwości uzyskania 
wspólnego dofinansowania infrastruktury 
na „Perłowym Szlaku” ze środków 
Europejskiej Współpracy Transgranicznej 
Czechy - Polska. Jest to ostatni nabór 
projektów w ramach okresu finansowania 
2007-2013. Podstawowym warunkiem 
złożenia aplikacji jest transgraniczny 
charakter projektu. Beneficjent musi 
wykazać przynajmniej 2 z 4 zasad 
partnerstwa: wspólne przygotowanie, 
wspólna realizacja, wspólny personel oraz 
wspólne finansowanie w wysokości 
p r z y n a j m n i e j  1 %  k o s z t ó w  
kwalifikowanych. Urząd Miejski czyni 
starania, aby móc sprostać wszystkim tym 
zasadom. W tym celu odbędą się następne 
spotkania i uzgodnienia. Trudnym 
problemem jest wyasygnowanie przez 
stronę czeską wkładu własnego.  

Planowane działania uatrakcyjniłyby 
jeden z najpopularniejszych szlaków 
pieszo - rowerowych prowadzących do 
jeziora Czocha. Przedsięwzięcie ma 
nawiązywać do historii naszego terenu, 
który słynął kiedyś z poławiania pereł.  
Można wykorzystać ten fakt i np. 
o rgan izować  cyk l i czne  imprezy  
tematyczne na bazie  posiadanej  
i planowanej do wykonania infrastruktury. 
Wyeksponowane  by łyby  wa lo ry  
przyrodniczo – historyczne naszej gminy.  
Efektem końcowym byłaby nie tylko 
szeroka promocja samego szlaku 
i Leśnej,  ale również  poprawa 
infrastruktury i oferty  turystycznej całego 
obszaru pogranicza. W wyniku realizacji 
projektu powstałby swoisty produkt 
turystyczny, marka w postaci nowej 
infrastruktury w „DOLINIE PEREŁ”. 
Wykreowany byłby nowy, lepszy 
w i z e r u n e k  o k o l i c  a t r a k c y j n y c h  
krajobrazowo i przyrodniczo, zachęcający 
turystów do aktywnego spędzania czasu 
w trakcie pobytu w okolicach Leśnej.

Bogusława Sidor

Gmina Leśna otrzymała
dofinansowanie na Polsko – Czeskie
Centrum Zarządzania Kryzysowego

Ponad 16 mln zł Gmina pozyskała
w ciągu trzech lat

Spotkanie Burmistrza Leśnej
ze starostami partnerskich

gmin czeskich
– czy będzie wspólny projekt?
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Corocznie Urząd Miejski w Leśnej 
p o z y s k u j e  ś r o d k i  z  U r z ę d u  
Marszałkowskiego na remont dróg 
stanowiących dojazd do gruntów rolnych. 
Dzięki temu wyremontowane zostały np. 
odcinki dróg gminnych w Miłoszowie 
i w Grabiszycach. Możliwości uzyskania 
dofinansowania są ściśle określone 
w kryteriach i zasadach ustalanych przez 
Zarząd Województwa Dolnośląskiego. 
Już w listopadzie ubiegłego roku Burmistrz 
Leśnej wystąpił z wnioskiem o środki na 
remont części ulicy Podgórnej w Pobiednej, 
od dawnego kina do byłego zakładu 
„FATMA”. - W ramach tego programu 
jednostki samorządu terytorialnego mogą 

uzyskać pomoc finansową w wysokości od 
100 do 210 tys. zł na 1km drogi, pozostałą 
część potrzebnej kwoty pokrywa Gmina 
z własnych środków – informuje Sebastian 
Fronc, Kierownik Referatu Gospodarki 
Nieruchomościami, Ochrony Środowiska 
i Rolnictwa. Środki z dotacji pokrywają 
zwykle ok. 50% kosztów. Wniosek Gminy 
został wstępnie pozytywnie zaopiniowany 
przez inspektora terenowego Urzędu 
M a r s z a ł k o w s k i e g o  Wo j e w ó d z t w a  
Dolnośląskiego we Wrocławiu, wiec mamy 
dużą szansę na uzyskanie pomocy 
finansowej na ten cel, chociaż obciążenie 
budżetu gminy byłoby też niemałe.

Na sesji 30 grudnia 2013 roku Radni 
uchwalili budżet Gminy na 2014 rok. Jest to 
uchwała najważniejsza, bez niej Gmina nie 
ma praktycznie możliwości funkcjonowania. 
W poprzednim numerze „Panoramy Leśnej” 
przedstawiliśmy Państwu podstawowe 
założenia do budżetu i kwoty przyjęte 
w projekcie budżetu.
W uchwalonym budżecie zaplanowano 
dochody ogółem na kwotę 28.435.038,41 zł, 
w tym: dochody bieżące – 27.195.553,51 zł 
i dochody majątkowe – 1.239.484,90 zł. 
Wydatk i  na tomias t  ksz ta ł tu ją  s ię  
n a s t ę p u j ą c o :  w y d a t k i  o g ó ł e m  –  
28.709.750,41 zł, w tym: wydatki bieżące – 
26.884.900,00 zł i wydatki majątkowe – 
1.824.850,41 zł. Wprowadzone zostały 
również wolne środki w wysokości 
1.308.712,00 zł. Są to środki, które nie 
zostały wydane w latach poprzednich. Ich 
wprowadzenie pozwoliło na pokrycie części 
zobowiązań wynikających ze spłaty 
pożyczki i wykupu obligacji komunalnych 
przypadających w 2014 roku oraz na 
przeznaczenie większej kwoty na zadania 
o charakterze inwestycyjnym. Tym samym 
zaplanowano deficyt budżetu tylko na kwotę 
274.716,00 zł.
W porównaniu do budżetu uchwalonego rok 
temu zaplanowano wydatki niższe o prawie 
7%, przy czym wzrastają wydatki bieżące, 
niższe są natomiast wydatki majątkowe. 
Wzrost wydatków bieżących wynika przede 
wszystkim z faktu, że 2014 rok będzie 
pierwszym pełnym rokiem funkcjonowania 
gospodarki odpadami komunalnymi według 
nowych zasad. Dla przypomnienia nowe 
zasady zostały wprowadzone 01.07.2013 r. 
Wyższe kwoty zostały zaplanowane na letnie 
i zimowe oczyszczanie miasta i na 
oświetlenie. Pozostałe wydatki utrzymane 
zostały na porównywalnym do 2013 roku 
poziomie.
Planowane dochody są niższe o około 1% 
w porównaniu do planowanych dochodów 
w 2013 roku. Wzrastają dochody bieżące 
o około 2,5%, co jest spowodowane, mimo 
pozostawienia stawek podatkowych na 
poziomie roku ubiegłego, wyższymi 
wpływami z opłaty za odpady komunalne 
(w 2013 r. opłata była pobierana od 01 lipca). 
Na wzrost dochodów mają wpływ również 

trwające kontrole podstawy opodatkowania. 
Niestety subwencja oświatowa, a także część 
równoważąca subwencji  są niższe 
odpowiednio o około 2,5% i 10% w stosunku 
do subwencji z roku 2013. Niższe dotacje 
również przyznano na realizację zadań 
z zakresu opieki społecznej. W tym 
przypadku zmniejszenie jest rzędu 3,5%.
Pomimo niższych niż w 2013 r. dochodów 
z tytułu dotacji i subwencji, Gmina swoje 
zadania będzie realizować. Nie ma mowy 
o zmniejszaniu zakresu zadań należących do 
Gminy, ale utrzymanie ich poziomu i jakości  
będzie wyzwaniem.
Inną grupą są wydatki i dochody majątkowe, 
bowiem ich bezpośrednio nie da się 
porównać z latami poprzednimi. Na 
początku w budżecie przyjmowane są 
dochody majątkowe, których pozyskanie jest 
bardzo prawdopodobne. W ślad za 
dochodami przyjmowane są do realizacji 
zadania inwestycyjne. Tak jest i w tym roku. 
Z zadań inwestycyjnych zaplanowanych 
w 2014 roku są między innymi: dokończenie 
przebudowy ujęcia wody w Pobiednej, 
budowa parkingu przy cmentarzu w Leśnej, 
budowa drogi do cmentarza komunalnego 
w Leśnej, przebudowa budynku remizy 
strażackiej w Złotnikach Lubańskich, 
częśc iowa  modern izac ja  budynku  
przedszkola w Leśnej. Zaplanowano 
wykonanie dokumentacji na budowę sieci 
wodno – kanalizacyjnej. W ramach zadań 
inwestycyjnych planowane są również 
zadania z udziałem środków europejskich. 
Wykaz planowanych inwestycji nie jest listą 
zamkniętą. Gmina stara się o środki 
zewnętrzne na usuwanie skutków powodzi, 
składa projekty na zadania z udziałem 
środków europejskich. Nowe zadania będą 
wprowadzane do budżetu w trakcie trwania 
roku,  z  chwilą  uzyskania  na nie  
dofinansowania. 
Podsumowując budżet na 2014 rok 
uwzględnia z jednej strony możliwości 
finansowe podatników (brak wzrostu stawek 
podatkowych), a z drugiej – pozwala na 
realizację gminnych zadań nie zapominając 
o obowiązującej regule wydatkowej (tzn. 
wydatki bieżące nie mogą być wyższe od 
dochodów bieżących). 

Daleko idące zmiany w każdej dziedzinie 
życia społeczno-gospodarczego wywołują 
pilną potrzebę określenia i realizacji 
polityki gminy wobec zachodzących 
przekształceń i skutków tych zmian. 
Strategia rozwoju obejmuje wszystkie 
najważniejsze dziedziny życia gminy. 
Strategia ustalać będzie cele rozwojowe 
Gminy Leśna w perspektywie 12 
najbliższych lat, to jest do roku 2025. 
Realizacja strategii,  to efektywne 
i racjonalne zarządzanie zasobami 
i potencjałami gminy poprzez spójną 
koncepcję rozwoju w poszczególnych 
dziedzinach. Prace nad strategią Gminy 
Leśna na lata 2013 – 2025 w zasadzie już się 
rozpoczęły. Odbyło się pierwsze spotkanie 
robocze. Dalsze, główne działania będą 

realizowane w okresie styczeń – marzec 
2014 r., a całość powinna się zakończyć 
w I półroczu. Wszystkie działania 
koordynować będzie Instytut Badawczy 
IPC Sp. z o.o. Struktura strategii będzie 
obejmować m.in.: diagnozę sytuacji, 
analizę SWOT, misję i wizję, cele 
strategiczne (obszary priorytetowe), cele 
operacyjne oraz proponowane kierunki 
działań, zgodność ze strategicznymi 
dokumen tami ,  sys t em wdrażan ia  
i monitorowania, źródła finansowania. 
Strategia będzie tworzona we współpracy 
z mieszkańcami poprzez włączenie w skład 
grupy warsztatowej przedstawicieli 
organizacji i instytucji oraz innych osób 
zainteresowanych rozwojem gminy.

Bogusława Sidor

W dniu 30 grudnia 2013 roku odbyła się 
XLII, ostatnia już w tym roku, sesja Rady 
Miejskiej w Leśnej. Głównym punktem 
sesji było uchwalenie budżetu Gminy 
Leśna na 2014 rok.

W grudniowym numerze Panoramy Leśnej 
11(23) informowaliśmy o projekcie 
uchwały budżetowej, który został 
przekazany do poszczególnych komisji 
Rady Miejskiej do analizy. Zgodnie 
z procedurą prawną, Skarbnik Gminy 
Bogumiła Tomaszewska odczytała opinie 

Regionalnej Izby Obrachunkowej:
a) W sprawie przedłożonej uchwały 
dotyczącej  Wieloletniej  Prognozy 
Finansowej Gminy Leśna wraz z projektem 
uchwały budżetowej na 2014 rok. 

b) O przedłożonym przez 
Burmistrza projekcie 
uchwały budżetowej na 
2014 rok wraz z uzasa-
dnieniem. 
c) W sprawie opinii 
o możliwość sfinanso-
wania deficytu budżetu 
Gminy Leśna. 
Burmistrz Leśnej Jan 
Surowiec, w swoim 
wystąpieniu omówił 
planowane dochody 
i wydatki budżetowe, 
a  w  szczegó lnośc i  
zadania inwestycyjne 

zaplanowane na 2014 rok. W głosowaniu 
wszyscy obecni Radni jednogłośnie 
przyjęli uchwałę budżetową na 2014 rok.
Na zakończenie obrad, Przewodniczący 
Rady Miejskiej, Walter Straszak złożył 
wszystkim zgromadzonym życzenia 
noworoczne.

Ostatnie obrady Rady Miejskiej
w 2013 r

Rozpoczęły się prace nad Strategią
Rozwoju Gminy Leśna

na lata 2014-2025

Budżet 2014 – głównym tematem
sesji grudniowej

Starania o środki na remont drogi
gminnej w Pobiednej
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Wykonawca odbierający odpady komunalne 
od mieszkańców Gminy musi być wybrany 
w drodze przetargu. Poprzedni przetarg został 
ogłoszony tylko na okres 6 miesięcy, do końca 
2013r., więc należało wyłonić nowego 
wykonawcę od 1 stycznia b.r. Dlatego też już 
w październiku ogłoszono przetarg i pod 
koniec 2013 roku wykonawca został 
wyłoniony. Na przetarg wpłynęła tylko jedna 
ofer ta  z łożona  przez  Konsorc jum:  
Przedsiębiorstwo Miejskie SYNERGIA Sp. 
z o.o. ul. Świerczewskiego 11B, 59-820 Leśna 
o r a z  Z a k ł a d  G o s p o d a r k i  i  U s ł u g  
Komunalnych Sp. z o.o. ul. Lwówecka 8,
59-800 Lubań. Wszystkie firmy były 
poinformowane o przetargu i poproszone o 

składanie ofert. Tak więc wykonawca nie 
zmienił się. Zapisy umowy na odbiór 
odpadów od mieszkańców wskazują na jasny 
podział obowiązków i tak za wywóz odpadów 
zmieszanych odpowiedzialna jest  Synergia,  
a  odpadów posegregowanych  oraz  
bioodpadów ZGiUK Lubań. Umowę na 
odbiór odpadów zawarto na okres 2 lat tj. do 
końca 2015 roku. Osobą do kontaktów ze 
strony Urzędu Miejskiego w Leśnej pozostaje 
Pani Magdalena Pomykała tel. 75 617 14 51. 
Harmonogram odbioru odpadów dostępny 
jest na stronie internetowej Urzędu 
Miejskiego w Leśnej.

Monika Pawlińska

Końcem grudnia Burmistrz Leśnej 
podpisał umowę na emisję obligacji 
komunalnych, dzięki którym była możliwa 
s p ł a t a  z o b o w i ą z a ń  w c z e ś n i e j  
zaciągniętych. Po przeprowadzeniu tej 
operacji dług Gminy się oczywiście nie 
zmienił, ale zmieniała się sytuacja 
f inansowa Gminy pod względem 
możliwości inwestowania w bieżącym 
roku i w latach następnych. Niejeden 
mieszkaniec zapyta: o co w takim razie 
chodzi? Dług się nie zmniejsza, 
a poprawiają się warunki finansowe?

Przede wszystkim oprocentowanie 
obligacji komunalnych jest dużo niższe niż 
oprocentowanie kredytów. Ma to 
bezpośredni wpływ na wysokość kosztu 
obsługi długu. Czyli każdego roku Gmina 
będzie wydawała mniej pieniędzy na 
zapłatę odsetek od obligacji w porównaniu 
do odsetek, jakie byłoby trzeba zapłacić, 
gdyby tej operacji nie przeprowadzono. 
Konsolidacją zostały objęte tylko kredyty 
zaciągnięte w bankach, gdyż to właśnie 
one, mimo korzystnego oprocentowania, 
były droższe niż obligacje. Ze względu na 
bardzo niskie oprocentowanie, bez zmiany 
p o z o s t a w i o n o  u m o w ę  p o ż y c z k i  
zaciągniętą w Funduszu Ochrony 
Środowiska.

Operacja konsolidacji kredytów zapewniła 
r ó w n i e ż  s p e ł n i e n i e  w y m a g a ń  
wynikających z ustawy o finansach 
publicznych. O nowych zasadach, które 
zaczęły obowiązywać od 2014 roku, spłaty 
zobowiązań pisaliśmy już na łamach 
„Panoramy Leśnej”. Do końca 2013 roku 
obowiązywały zasady o wysokości długu, 

który nie mógł przekroczyć 60% budżetu 
i o wysokości kwot przeznaczonych na 
spłatę kredytów i odsetek, która nie mogła 
być wyższa niż 15% dochodów Gminy. 
Natomiast od 2014 roku nie ma limitu co do 
wysokości zaciąganych zobowiązań, lecz 
wprowadzony został indywidualny dla 
każdej Gminy limit spłaty zobowiązań, 
czyli ile w danym roku możemy 
przeznaczyć na spłatę kredytów i odsetek. 
Limit wyznaczany jest przez wysokość 
dochodów i wydatków bieżących. Im 
większa różnica między dochodami 
bieżącymi a wydatkami bieżącymi, tym 
wyższy limit, a co za tym idzie większe 
możliwości Gminy do pozyskiwania 
nowych środków na inwestycje. 

Ustalając okresy, na które przypada wykup 
obligacji komunalnych wzięto pod uwagę 
dwa czynniki. Pierwszy i najważniejszy, to 
spełnienie wymogów wynikających 
z ustawy o finansach publicznych, co 
gwarantuje, że kwoty wykupu obligacji 
i odsetek od nich w każdym roku będą się 
mieściły w indywidualnym limicie. Drugi, 
będący konsekwencją pierwszego, to 
zwiększenie możliwości Gminy przy 
p o z y s k i w a n i u  n o w y c h  ź r ó d e ł  
finansowania inwestycji.

Operacja konsolidacji gminnych kredytów, 
to działanie którego efekty będą mogły być 
widoczne nie tylko w bieżącym roku, ale 
przede wszystkim w latach następnych. 
W konsekwencji Gmina może myśleć 
o  d ł u g o f a l o w y c h  p r o j e k t a c h  
inwestycyjnych, które ze względu na brak 
środków były odkładane, a są z różnych 
względów w Gminie niezbędne. 

Zgodnie z ustawą Prawo Wodne, wody 
stanowią własność Skarbu Państwa, innych 
osób prawnych albo osób fizycznych. Wody 
stanowiące własność Skarbu Państwa lub 
jednostek samorządu terytorialnego są 
wodami publicznymi. Wody niespełniające 
tego warunku są wodami prywatnymi.  Na 
terenie Gminy Leśna znajduje się łącznie 
około 231 ha wód. We władaniu Gminy 
około 30 ha. We władaniu osób fizycznych 
około 24 ha wód. Pozostałe wody są we 
władan iu  innych  podmio tów np .  
państwowych jednostek organizacyjnych, 
c z y  t e ż  k o ś c i o ł ó w  i  z w i ą z k ó w  
wyznaniowych. Główne, rzeki, potoki 
i inne cieki wodne są, w przypadku naszej 
gminy, własnością Skarbu Państwa. I tak 
Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej we 
Wrocławiu, Nadzór Wodny w Zgorzelcu 
odpowiada za rzekę Kwisę, potok Łużyca 
w Pobiednej i Wolimierzu, potok Bruśnik 
w Świeciu i Leśnej, Potok Miłoszowski 
w Miłoszowie, Smolniku, Leśnej, potok 
Grabiszówka w Grabiszycach Górnych, 
Średnich, Dolnych i Smolniku.
Natomiast Dolnośląski Zarząd Melioracji 
i Urządzeń Wodnych we Wrocławiu, 
Oddział w Lwówku Śląskim, nadzorem 
swoim obejmuje ciek wodny R-S 
w Stankowicach, ciek wodny R-K 

w Zaciszu, ciek wodny Złotniczka 
w Wolimierzu, ciek wodny Słotwa 
w Koście ln ikach  Średnich ,  wały  
przeciwpowodziowe w Smolniku,  
Szyszkowej i Leśnej.
Należy pamiętać, że wody stojące oraz 
wody w rowach znajdujące się w granicach 
nieruchomości gruntowej stanowią 
własność właściciela tej nieruchomości. 
Każdy właściciel, niezależnie od tego czy 
jest to samorząd, Skarb Państwa, czy osoba 
fizyczna, ma prawem określone obowiązki, 
do których należy m.in.:
zapewnienie utrzymywania w należytym 
stanie technicznym koryt  cieków 
naturalnych oraz kanałów,
 dbałość o utrzymanie dobrego stanu 
ekologicznego wód,
 zapewnienie swobodnego spływu wód 
powodziowych oraz lodów,
 współudział  w odbudowywaniu 
ekosystemów zdegradowanych przez 
niewłaściwą eksploatację zasobów 
wodnych,
 umożliwienie wykonywania obserwacji 
i  p o m i a r ó w  h y d r o l o g i c z n o -
meteorologicznych oraz hydrogeolo-
gicznych.
Wykonywanie tych obowiązków może być 
prawnie egzekwowane.

PP

Sta tu t  so łec twa  jes t  ak tem prawa  
miejscowego, uchwalanym przez radę gminy, 
który określa organizację i sposób działania 
sołectwa, w tym także zasady i tryb wyborów 
jego organów tj. sołtysa i członków rady 
sołeckiej.
Zgodnie z obowiązującymi statutami sołectw 
Gminy Leśna wybory do organów sołectwa 
odbywały się w różnych terminach. 
Skutkowało to bardzo wydłużonym okresem 
wyborczym, który w gminie trwał zwykle 
kilka miesięcy. Sprawozdanie sołtysa i rady 
sołeckiej, a także zgłaszanie nowych 
kandydatów i głosowanie odbywało się 
w czasie jednego zebrania, nierzadko 
w warunkach utrudniających zachowanie 
właściwych wymogów. Aby usprawnić 

przebieg wyborów opracowano projekt 
nowego statutu, dzięki któremu sołtysi 
i członkowie rad sołeckich byliby wybierani 
w tym samym terminie w całej gminie.
W projekcie statutu tryb przeprowadzenia 
wyborów oparty został na przykładzie 
ordynacji wyborczej obowiązującej podczas 
wyborów samorządowych. Opracowany 
byłby kalendarz wyborczy, powołane komisje 
wyborcze, ustalony termin zgłaszania 
kandydatów i – co najważniejsze - głosowanie 
odbywałoby się w jednym dniu w całej 
gminie, w dniu wolnym od pracy.
Projekt statutu po konsultacji z radnymi 
i sołtysami zostanie poddany konsultacjom 
społecznym, o czym mieszkańcy sołectw będą 
zawiadomieni.       (S.F.)

Środki pozyskane przez Gminę w ramach 
zrealizowanych projektów unijnych 
obejmowały, poza pracami remontowymi, 
także doposażenie świetlic znajdujących się 
w budynkach remiz OSP w Grabiszycach 
i w Pobiednej. Obie świetlice zostały 
wyposażone w meble konferencyjne oraz 
profesjonalny sprzęt komputerowy 
przeznaczony do celów szkoleniowych. 
Dzięki realizacji tego zadania stworzone 
zostały dobre warunki dla organizacji życia 

kulturalnego, zebrań, szkoleń dla lokalnej 
społeczności.
Głównym celem projektów była poprawa 
jakości i standardu życia mieszkańców. 
Mamy nadzieję, że realizacja zadania 
pozytywnie wpłynie na zaspokojenie 
potrzeb społecznych i kulturalnych oraz 
wzmocn ien ie  w ięz i  i  kon tak tów 
w społeczności tych sołectw.

Bogusława Sidor
– koordynator projektów

Zadania są współfinansowane ze środków Unii Europejskiej, w ramach działania 413 „Wdrażanie 
lokalnych strategii rozwoju” w zakresie operacji odpowiadających warunkom przyznania pomocy 
w ramach działania „ODNOWA I ROZWÓJ WSI” objętego Programem Rozwoju Obszarów 
Wiejskich na lata 2007-2013.

Nowe wyposażenie świetlic OSP
w Grabiszycach i w Pobiednej

z projektów unijnych

Dzięki konsolidacji kredytów
poprawią się warunki

finansowe Gminy

Do kogo należą wody na terenie
Gminy Leśna?

Przetarg na odbiór odpadów
rozstrzygnięty

Statuty sołectw w opracowaniu
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W dniu 3 grudnia 2013 r. podczas 
wykonywania w terenie czynności 
służbowych przez pracowników Urzędu 
Miejskiego w Leśnej stwierdzono usunięcie 
drzew z gruntów położonych w pobliżu 
kopalni Grabiszyce. Drzewa usuwane były 
głównie z działek należących do Agencji 
Nieruchomości Rolnych oraz w części 
z działki gminnej. Ustalono, że wycinki 
dokonywała firma z Rząsin na zlecenie 
firmy z siedzibą w Wińsku. Łącznie 
usunięto drzewa z powierzchni blisko 1,5 
ha. Jak się okazało drzewa wycięto bez 
wymaganych zezwoleń. Przedstawicielka 
firmy zlecającej usuwanie drzew, jako 
powód zaistniałej sytuacji 
wskazała pomyłkę, gdyż 
d r z e w a  m i a ł y  b y ć  
usuwane po drugiej  
stronie pobliskiej drogi, 
z działek należących do 
osób prywatnych. Nie 
zmienia to faktu, że i tak 
na  usuniec ie  drzew 
powinno zostać wydane 
zezwolenie. Wstępnie 
szkodę wyceniono na 
około 8000 zł, a jest to 
t y l k o  w a r t o ś ć  
pozyskanego drewna. 
Szkodę w lokalnym 
ekosys t emie  t r udno  

wycenić, gdyż było to siedlisko wielu 
gatunków zwierząt. Odtworzenie formy 
tego terenu może potrwać 20 – 30 lat. 
W związku z rozmiarem wyrządzonej 
szkody sprawę zgłoszono do Komisariatu 
Policji w Leśnej. Po dokonaniu czynności 
wyjaśniających funkcjonariusze przekazali 
sprawę do Prokuratury Rejonowej 
w Lubaniu, która prowadzi dalsze 
postępowanie. Zgodnie z przepisami 
kodeksu karnego sprawca takiego czynu 
podlega grzywnie, karze ograniczenia 
wolności albo pozbawienia wolności do 
2 lat.

P.P

Kradzież rur na terenie Pobiednej
W grudniu ub.r. dokonano kradzieży rur 
miedzianych z pomieszczeń remonto-
wanych przez gminę po byłym biurowcu 
„FATMY” w Pobiednej .  Złodziei  
interesowała wyłącznie wartość złomu 
miedzianego, gdyż rury pocięli na kawałki. 
Faktyczne straty poniesione przez gminę są 
o wiele większe, gdyż trzeba ponownie 
kupić materiał i odtworzyć zniszczoną 
instalację. Wspólny patrol Straży Miejskiej 
i Policji zatrzymał dwóch sprawców, którzy 
pocięte rury mieli jeszcze przy sobie. Jak się 
okazało były, to osoby skierowane z PUP do 
prac interwencyjnych. Jest to już kolejny 
przypadek, gdy osoby, które otrzymały 
pracę dzięki staraniom gminy, jej nie 
szanują...

Kradzież lampek choinkowych
Nie wszystkim odpowiadają starania, aby 
Rynek był ładnie przystrojony i wprowadzał 
w atmosferę świąteczno –noworoczną. 
Znalazła się osoba, która postanowiła 
zniszczyć oświetlenie choinki. Przykro, że 
nawet w tym świątecznym czasie są osoby, 
które nie potrafią uszanować czyjejś pracy. 
Zwracamy się do mieszkańców z prośbą 

o reagowanie na takie zachowania. Każdy 
z nas jest po troszkę gospodarzem 
i powinien dbać o ładny wizerunek naszego 
otoczenia, które świadczy o nas wszystkich.  

Psy bez nadzoru
Wielokrotnie na łamach Panoramy 
zwracaliśmy się z prośbą do wszystkich 
właśc ic ie l i  psów o  sprawowanie  
prawidłowego nadzoru nad swoimi 
zwierzętami. Jednak nasze apele spotykają 
się z nikłym zrozumieniem ze strony 
niektórych posiadaczy psów. W Wolimierzu 
psy biegające bez nadzoru atakowały inne 
mniejsze zwierzęta i przechodzących ludzi. 
Tym razem ofiarą psów padł inny mniejszy 
czworonóg. Atakowane osoby dorosłe, 
potrafiły na szczęście się obronić. Nie 
wiadomo jak skończyłaby się sytuacja, 
gdyby zaatakowane było dziecko. Czy 
dopiero, jak dojdzie do tragedii to nasze 
apele i prośby zostaną potraktowane 
poważnie przez właścicieli psów? W tym 
wypadku skończyło się na mandacie 
karnym, ale  konsekwencje  takiej  
lekkomyślności mogą być o wiele 
poważniejsze dla poszkodowanych 
i właścicieli psów.        M.G.

Straż Miejska informuje

Może się zdarzyć, że zmuszeni jesteśmy 
wyjechać na dłuższy czas pozostawiając 
nasze mieszkanie niezamieszkałe nawet 
przez kilka miesięcy. Przyczyny bywają 
różne. Najczęściej wyjeżdżamy do pracy za 
granicę, osoby starsze przenoszą się do 
rodziny na okres zimowy, niektórzy 
zmuszeni  są  wyjechać  w ce lach  
leczniczych, czy rodzinnych. Co zrobić, aby 
nasze mieszkanie pozostało bezpieczne 
w czasie naszej nieobecności?
Najlepiej pozostawić je pod opieką osoby 
zaufanej – sąsiada, rodziny. Jednakże nie 
zawsze mamy taką możliwość. Czasami 
szybkie wejście do mieszkania pozwala 
uniknąć przykrych w skutkach awarii np. 
zalania mieszkania czy pożaru. Dlatego też 
przez wyjazdem powinniśmy uczynić 
wszystko, aby zapobiec ich wystąpieniu 
w naszym mieszkaniu. Bardzo pomocne jest 
przekazanie sąsiadom numeru telefonu do 
ewentualnego kontaktu. 
Można pomyśleć o wynajęciu mieszkania 
z a u f a n e j  o s o b i e  n a  c z a s  n a s z e j  
nieobecności. Należy jednak pamiętać, że 
jeżeli sami jesteśmy najemcami lokalu 
komunalnego, musimy bezwzględnie 
zapytać o zgodę właściciela, w przeciwnym 
wypadku może on wypowiedzieć nam 
umowę najmu. 
Bezwzględnie należy również pozamykać 
okna, odciąć dopływ energii elektrycznej, 
gazu, zakręcić zawór wodny oraz wypuścić 
wodę z instalacji. Rury, z których nie ma 
możliwości wypuszczenia wody, musimy, 
zwłaszcza na okres zimowy, zabezpieczyć 
materiałem izolacyjnym w celu uniknięcia 
zamarznięcia. Dotyczy to zarówno 
mieszkania jak i wszystkich pomieszczeń 

przynależnych do lokalu - WC, pralnia, 
spiżarnia itd.
Należy pamiętać, że pozostawienie lokalu 
na okres silnych mrozów bez opieki, 
a zwłaszcza ogrzewania, zawsze będzie 
stwarzało ryzyko zamarzania rur, a co za 
tym idzie, ich pękania. Narazi nas to na 
koszty usuwania skutków zalania nie tylko 
w naszym mieszkaniu,  ale  także 
w mieszkaniach poniżej, a bywa, że również 
klatki schodowej.
W przypadku opuszczania na dłuższy czas 
mieszkania przez nas wynajmowanego, 
należy poinformować wynajmującego 
(właściciela) o każdej zmianie adresu. 
W razie zaniedbania tego obowiązku 
korespondencję wysłaną na ostatni adres 
listem poleconym, za potwierdzeniem 
odbioru i nieodebraną, uważa się za 
doręczoną. Pamiętajmy o tym, gdyż po 
powrocie może okazać się, że nie będziemy 
mogli skutecznie dochodzić swoich praw 
powołując się na brak informacji. 
Bardzo często przed wyjazdem mamy 
bardzo dużo spraw do załatwienia i nie 
myślimy o zapewnieniu bezpieczeństwa 
w pozostawianym mieszkaniu. Tylko 
przezorność i poczucie odpowiedzialności 
może uchronić nas i nasze mieszkanie przed 
ewentualnymi szkodami powstałymi 
podczas naszej nieobecności. 
Zastosowanie się do powyższych rad może 
przyczynić się do tego, że po powrocie nie 
będziemy narażeni na przykre i kosztowne 
niespodzianki. 
W przypadku stwierdzenia uszkodzenia 
i n s t a l a c j i  w o d n e j  w y n i k a j ą c e j  
z zaniedbań Najemcy zostanie on 
obciążony kosztami naprawy.

Bez zezwolenia wycięto drzewa
z powierzchni ponad 1 ha

Jak zabezpieczyć mieszkanie
w przypadku wyjazdu 

radzi  PM SYNERGIA Sp. z o.o. w Leśnej

Nie każdy wie, że drzewa i krzewy, choć 
wydają się nam odporne i żywotne, tak 
naprawdę są organizmami wrażliwymi na 
wszelkie nieprawidłowe działania w ich 
pobliżu. I choć szkody, jakie zostały 
wyrządzone drzewom lub krzewom 
w wyniku nieprawidłowo prowadzonych 
prac mogą się objawić dopiero po kilku lub 
kilkunastu latach, to powinniśmy zwracać 
uwagę na wszystko, co na terenach zieleni się 
robi.  Dozwolone prace w obrębie drzewa, 
czy to przy jego pniu, czy w koronie określają 
głównie przepisy ustawy o ochronie 
przyrody. Wszelkie zabiegi oraz cięcia 
pielęgnacyjne i techniczne drzew i krzewów 
posiadacz terenu winien - nie pytając 

o zezwolenie - przeprowadzić we własnym 
zakresie, pod warunkiem, że będą one 
wykonane zgodnie z zasadami sztuki 
ogrodniczej i przepisami. Wyjątek stanowią 
tereny wpisane do rejestru zabytków, gdzie 
każde działanie związane z utrzymaniem 
i konserwacją zieleni (zarówno pielęgnacja, 
jak i usuwanie drzew i krzewów) wymaga 
zezwolenia Wojewódzkiego Konserwatora 
Zabytków, a prace konserwatorskie lub 
r e s t a u r a t o r s k i e  p o l e g a j ą c e  n a  
zabezpieczeniu, uzupełnieniu, rekonstrukcji 
lub konserwacji parków zabytkowych albo 
innego rodzaju zorganizowanej zieleni 
zabytkowej wymagają zarówno od 
pracowników, 

Jak zgodnie z prawem usunąć
drzewo, krzew, konary
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jak i kadry kierowniczej legitymowania 
się odpowiednimi umiejętnościami 
s p e c j a l i s t y c z n y m i  o k r e ś l o n y m i  
w rozporządzeniu ministra kultury. I tak, 
zgodnie z ustawą o ochronie przyrody 
„Zabiegi w obrębie korony drzewa (…) 
mogą obejmować wyłącznie: 1) usuwanie 
gałęzi obumarłych, nadłamanych lub 
wchodzących w kolizje z obiektami 
budowlanymi  lub  urządzen iami  
technicznymi, 2) kształtowanie korony 
drzewa, którego wiek nie przekracza 10 
lat, 3) utrzymywanie formowanego 
kształtu korony drzewa”.  Przystępując 
do cięcia drzew należy kierować się 
następującymi zasadami: - wszelkie 
cięcia w koronach drzew muszą mieć 
uzasadnienie, - usuwanie i skracanie 
żywych gałęzi musi być ograniczone do 
niezbędnego minimum, - należy unikać 
cięcia konarów o dużych średnicach, - 
należy unikać cięcia konarów i grubych 
gałęzi  przy pniu,  -  drzewa po 
przeprowadzeniu zabiegu powinny 
zachować swój naturalny pokrój, we 
wszystkich przypadkach powierzchnia 
cięcia powinna być gładka, a brzegi rany 
nie mogą być poszarpane. Najczęstszymi 
nieprawidłowościami przy pielęgnacji 
drzew są: - wycinanie żywych gałęzi, 
których usunięcie nie jest uzasadnione ani 
w z g l ę d a m i  b i o l o g i c z n y m i  a n i  
technicznymi (nie kolidują z obiektami 
czy infrastrukturą oraz nie stwarzają 
zagrożenia dla bezpieczeństwa),  
- niepotrzebna redukcja koron drzew 
rosnących  na  te renach  z ie len i ,  
posadzonych w odpowiednich miejscach 
i odległościach w stosunku do innych 
drzew i obiektów budowlanych, - zbyt 
intensywne cięcie niezgodne z zasadami 
sztuki ogrodniczej, - niepotrzebne 
podkrzesywanie i podnoszenie środka 
ciężkości (usuwanie gałęzi i konarów od 
dołu), - ogławianie, - nieprawidłowa pora 
cięć gatunków „płaczących”, - cięcie zbyt 
grubych  ga łęz i  w ramach c ięć  
pielęgnacyjnych, - miejsca cięcia 
o nierównej płaszczyźnie z poszarpanymi 
krawędziami, - obrywy żywych części 
pnia, - pozostawianie „tylców” (kikutów 
konarów bez pozostawienia gałęzi 
p r o w a d z ą c e j ) .  N i e p r a w i d ł o w e  
p r z e p r o w a d z e n i e  z a b i e g ó w  
pielęgnacyjnych może zostać uznane za 
zniszczenie drzewa lub krzewu – wtedy, 
zgodnie z ustawą o ochronie przyrody 
„Wójt, burmistrz albo prezydent miasta 
wymierza  adminis t racy jną  karę  
pieniężną”.

Na terenie Gminy Leśna, przed 
przystąpieniem do usuwania drzewa 
lub krzewu w całości posiadacz 
nieruchomości powinien uzyskać 
zezwolenie wydane przez Burmistrza 
Leśnej. Zezwolenie Burmistrza nie jest 
konieczne m.in. w przypadku drzew 
owocowych (chyba, że rosną na terenie 
wpisanym do rejestru zabytków – wtedy 
zezwolenie wydaje Konserwator 

Zabytków), drzew w wieku do 10 lat, 
drzew w lasach (w przypadku lasu 
z e z w o l e n i e  w y d a j e  w ł a ś c i w e  
Nadleśnictwo), drzew i krzewów na 
plantacjach.  Występując o zezwolenie na 
usunięcie drzewa, zgodnie z ustawą 
o ochronie przyrody, wniosek powinien 
zawierać: - imię, nazwisko i adres albo 
nazwę i siedzibę posiadacza i właściciela 
nieruchomości (warto podać też telefon 
kontaktowy), - tytuł prawny do władania 
nieruchomością (np.  kopię aktu 
notarialnego, wypis z rejestru gruntów, 
odpis księgi wieczystej, można również 
dołączyć oświadczenie  o  byciu 
posiadaczem nieruchomości), - nazwę 
gatunku drzewa lub krzewu, - obwód pnia 
drzewa mierzonego na wysokości 130 cm 
- przeznaczenia terenu, na którym rośnie 
drzewo lub krzew (np. grunt rolny, działka 
budowlana, rów melioracyjny itp.), - 
przyczynę i termin zamierzonego 
usunięcia drzewa lub krzewu, - wielkość 
powierzchni, z której zostaną usunięte 
krzewy (jeżeli wniosek ich dotyczy), - 
r y s u n e k  l u b  m a p ę  o k r e ś l a j ą c ą  
usytuowanie drzewa lub krzewu 
w stosunku do granic nieruchomości 
i obiektów budowlanych istniejących lub 
budowanych na tej nieruchomości (nie 
musi to być wyrys z ewidencji gruntów, 
w y s t a r c z y  r y s u n e k  o d r ę c z n y ) .   
Wypełniony wniosek (do pobrania
w  R e f e r a c i e  G o s p o d a r k i  
Nieruchomościami, Rolnictwa i Ochrony 
Ś r o d o w i s k a  l u b  n a  s t r o n i e  
b i p . u m l e s n a . n v . p l )  w r a z  
z  z a ł ą c z n i k a m i  n a l e ż y  z ł o ż y ć  
w sekretariacie tutejszego Urzędu 
(w formie tradycyjnej lub elektronicznej). 
Jeśli wniosek nie będzie kompletny, 
wnioskodawca wezwany zostanie do jego 
uzupełnienia w ciągu 7 dni. Jeśli tego nie 
z rob i ,  wniosek  pozos tan ie  bez  
rozpatrzenia i nie będzie można legalnie 
usunąć drzewa lub krzewu. Od momentu 
złożenia kompletnego wniosku, w ciągu 
30 dnia pracownicy Referatu Gospodarki 
Nieruchomościami, Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska dokonają oględzin drzewa 
lub krzewu i zostanie wydana decyzja 
w tej sprawie. Za wydanie decyzji nie 
wnosi się żadnej opłaty, natomiast opłata 
może zostać naliczona za usuwane 
drzewo lub krzewy. Jej wysokość 
uzależniona jest od obwodu drzewa lub 
powierzchni krzewu oraz od stawek 
określonych w ustawie o ochronie 
przyrody. W zamian za wycięcie drzewa, 
na wnioskodawcę może zostać nałożony 
również obowiązek dokonania nowych 
nasadzeń.

Usunięcie drzewa bez wymaganego 
zezwolenia skutkuje nałożeniem kary 
pieniężnej zgodnej z ustawą. Jeśli nie 
jesteśmy pewni czy usunięcie danego 
drzewa lub krzewu wymaga uzyskania 
zezwolenia lepiej złożyć wniosek albo 
podpy tać  p racowników Urzędu  
Miejskiego w Leśnej.        (PP)

W listopadzie 2013 r. 
zakończone zostały 
p r a c e  r e m o n t o w e  
p o l e g a j ą c e  n a  
wymianie pokrycia 
dachowego w budynku 
mieszkalnym położo-
nym w Pobiednej przy 
ul. Plac Wolności 3. 

Zadanie sfinansowane 
zostało ze środków 
P r z e d s i ę b i o r s t w a  
M i e j s k i e g o  
SYNERGIA Sp. z o.o. 
w Leśnej w ramach 
r e a l i z a c j i  p l a n u  
rzeczowo finansowego 
Działu Gospodarki 
Mieszkaniowej na rok 2013. Zakres robót 
był bardzo szeroki. Obejmował m. in. 
demontaż pokrycia z eternitu i montaż 
blachy dachówko-podobnej powlekanej. 
Niezbędne okazało się też wzmocnienie 
elementów konstrukcyjnych więźby 
dachowej, wykonanie odwodnienia dachu, 
przemurowanie kominów i wymiana 
wyłazów kominiarskich. Oferty na 
wykonanie prac złożyły trzy lokalne firmy 
budowlane, przy czym kryterium wyboru 
najkorzystniejszej z nich była cena. 
Realizację zadania powierzono firmie 

Zakład Murarski, Dekarstwo, Betoniarstwo 
Ryszard Furmaniak z/s w Leśnej. 

Rodzaj i zakres prac musiały być 
uzgodnione z Dolnośląskim Wojewódzkim 
Konserwatorem Zabytków. Roboty 
realizowane były sprawnie i terminowo. 
W związku z powyższym firmie Zakład 
Murarski, Dekarstwo, Betoniarstwo 
Ryszard Furmaniak dziękujemy za 
współpracę. Kolejny dach w naszej gminie 
ma nowe pokrycie, z czego najbardziej są 
zadowoleni właściciele i lokatorzy 
mieszkań.

W trakcie roku podatkowego może mieć 
miejsce zdarzenie mające wpływ na 
wysokość podatku. Może to być np. zmiana 
sposobu wykorzystywania przedmiotu 
opodatkowania lub jego cześć, w takim 
przypadku podatek ulega obniżeniu lub 
podwyższeniu. Zmian dokonuje się 
poczynając od pierwszego dnia miesiąca 
następującego po miesiącu, w którym 
nas t ąp i ło  to  zda rzen ie .  Zgodn ie  
z przepisami, podatnicy podatku od 
n i e r u c h o m o ś c i  s ą  z o b o w i ą z a n i  
przekazywać stosowne informacje na 
ustalonych drukach do Urzędu Miejskiego 
w Leśnej. W przypadku osób fizycznych 
jest to Informacja o nieruchomościach 
i obiektach budowlanych, a  w przypadku 
osób prawnych Deklaracje na podatek od 
nieruchomości. Zmiany należy zgłaszać 
w terminie 14 dni od dnia wystąpienia 
zdarzenia mającego wpływ na wysokość 
opodatkowania w danym roku. Obowiązek 
ten  dotyczy również  podatników 
korzystających ze zwolnień na mocy 
przepisów ustawy o podatkach i opłatach 
lokalnych oraz uchwały rady gminy. Jeżeli 
w ciągu roku podatkowego zaistniały 
zmiany mające wpływ na wysokość 
podatku, organ podatkowy dokonuje 
zmiany decyzji, którą ustalono ten podatek.
W przypadku błędnie wypełnionej 
informacji Podatnik ma obowiązek złożyć 
jej korektę. 

Korekty dokonuje się składając deklarację 
podatkową (na druku zgodnym ze wzorem 
obowiązującym w roku, z którego 
deklarację się koryguje) – oznaczoną jako 
„korekta” (w formularzu podatkowym 
podatnik posiada zawsze wybór pomiędzy 
„złożeniem zeznania” a „korektą zeznania”) 
oraz pisemne uzasadnienie przyczyn 
korekty.
Niestety błędy w składanych deklaracjach 
podatkowych nie należą do rzadkości. 
Weryfikacja przez gminę bazy podatkowej 
trwa nadal, a kontrole nieruchomości 
zaplanowane są na cały 2014 rok. - Jeśli 
organ podatkowy przeprowadzi kontrolę 
i stwierdzi, że podatnik podał błędne dane  
w deklaracji, a wyniki kontroli będą miały 
znaczenie dla ustalenia wysokości podatku  
za lata poprzednie, to organ ma obowiązek 
wydać decyzję zwiększającą podatek nie 
tylko od czasu kontroli, ale aż za okres 5 lat 
w s t e c z  –  w y j a ś n i a  B o g u m i ł a  
Tomaszewska,  Skarbnik Gminy .  
Niewykonanie tego obowiązku byłoby 
naruszeniem dyscypliny f inansów 
publicznych. Tak więc, złożenie korekty 
deklaracji przez podatnika pozwala na 
uniknięc ie  n iepot rzebnego s t resu  
związanego z kontrolą oraz dalszym 
postępowaniem podatkowym.

Anna Niedźwiedź,
Ewelina Krakówka

Lepiej złożyć korektę deklaracji
podatkowej, niż czekać na kontrolę

Wymiana pokrycia dachowego
w budynku mieszkalnym

przy ul. Plac Wolności 3 w Pobiednej

Jak zgodnie z prawem usunąć drzewo, krzew, konary (CD.)
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,,…Pamiętajcie o ogrodach

Przecież stamtąd przyszliście

W żar epoki użyczą wam chłodu

Tylko drzewa, tylko liście…”

Przytoczony fragment wiersza - J. Kofty - 
można traktować, jako odezwę do 
społeczeństwa w bardzo ważnej sprawie, 
a mianowicie, dotyczącej ochrony 
naszego najbliższego środowiska.

Nasza gmina, mimo obowiązującego 
prawa (ustawa o utrzymaniu czystości 
i  porządku w gminach,  ustawa 
o odpadach), nieustannie boryka się 
z problemem „dzikich” wysypisk śmieci. 
Trudno nie zauważyć, że każdego roku, na 
obrzeżach sołectw, w pobliżu mało 
uczęszczanych dróg, na skraju lasów, na 
b r z e g a c h  r z e k  i  p o t o k ó w ,
w zadrzewieniach i zakrzewieniach  
śródpolnych powstają kolejne, nowe 
miejsca nielegalnego składowania 
różnego rodzaju odpadów. Wyrzuca się 
tam praktycznie wszystko, co nie jest już 
potrzebne, nie zwracając uwagi na 
s z k o d l i w y  w p ł y w  o d p a d ó w  n a  
środowisko roślin, zwierząt i ludzi.  
„Dzikie” wysypiska śmieci to nie tylko 
dowód braku kultury. Są one poważnym 
zagrożeniem dla gleby, wody, powietrza
i wszystkich żyjących istot. „Dzikie” 
wysypiska śmieci są także źródłem 
zagrożenia pożarowego, wybuchów 
epidemii groźnych chorób, osłabienia 
kondycji drzew rosnących w pobliżu, 
samozapłonów biogazów, emisji CO2, 
NH4, H2S…

Deszcz, padający na „dzikie” wysypiska 
śmieci, wymywa z odpadów różnego 
rodzaju trucizny i toksyny, przenosi je do 
g l e b y ,  d o  w ó d  g r u n t o w y c h
i powierzchniowych. Te z kolei są 
wylęgarnią wielu chorobotwórczych 
bakterii, a także groźnych grzybów, a tym 
samym siedliskiem wielu chorób. 
Naukowe analizy mikrobiologiczne 
odpadów wskazują m.in. na obecność 
niebezpiecznych pałeczek okrężnicy 
Escherichia, pałeczek z rodzaju Proteus: 
Salmonella, Shigella, itp. Miejsca 
zalegania różnego rodzaju odpadów to 
także idealne warunki dla rozwoju much, 
komarów i szczurów, roznoszących 
choroby. 

Niestety na „dzikie” wysypiska trafiają 
też często odpady niebezpieczne, w tym 
m.in. resztki farb, lakierów, elektrolitów, 
z u ż y t e  b a t e r i e  i  a k u m u l a t o r y,  
przeterminowane leki, środki ochrony 
roślin lub opakowania po nich. W obrębie 
„dz ik i ch”  wysyp i sk  no tu je  s i ę  
podwyższone koncentracje miedzi, niklu, 
cynku, chromu, a nawet rtęci. Istotne jest 

również to, że „dzikie” wysypiska śmieci 
są zawsze brudne i brzydkie, szpecą nasz 
piękny krajobraz, skutecznie odstraszając 
t u r y s t ó w  i  w y s t a w i a j ą c  n a m ,  
mieszkańcom Gminy, niechlubne 
świadectwo. 

W naszej gminie - Przedsiębiorstwo 
Miejskie SYNERGIA Sp. z o.o. - 
przeciwstawia się temu niechlubnemu 
zjawisku. Warto pamiętać, o tym że :

 Pieluszki jednorazowe rozkładają się 
ponad 500 lat.

 Rzucona w lesie butelka plastikowa 
rozłoży się w ziemi po 500 latach
(a może nigdy?).

 Guma do żucia potrzebuje, aby się 
rozłożyć, 5 lat.

 Niedopałki papierosów rozkładane są 
po 2 latach.

 Porzucona gazeta potrzebuje od 2 do 
12 miesięcy, aby całkowicie się 
rozłożyć.

 Aluminiowa puszka będzie istniała 
jeszcze po kilku tysiącach lat!

 1 litr zużytego oleju silnikowego 
wylany do rzeki lub kanalizacji może 
skazić nawet milion litrów wody!

Walka z nielegalnymi wysypiskami, 
a właściwie z osobami, które przywożą 
tam śmieci, nie jest jednak łatwa. Nasze 
okolice wciąż są niestety „bogate” 
w tego typu nielegalne, składowiska 
śmieci. 

P r z e d s i ę b i o r s t w o  M i e j s k i e  
SYNERGIA Sp. z o. o stara się 
likwidować takie miejsca w naszej 
najbliższej okolicy (w październiku było 
takich miejsc 8!). Jesteśmy pewni, że to na 
pewno poprawi wszystkim Mieszkańcom 
samopoczucie. Może także przyczynić się 
do poprawy estetyki otaczającego nas 
krajobrazu, a przede wszystkim 
przestanie niekorzystnie oddziaływać na 
całe środowisko, w tym także na nas – 
ludzi. Musimy wreszcie zadbać o Nasze 
Wsie, Miasto i całą Gminę. Nikt za nas 
tego nie zrobi. Wszystkie śmieci muszą 
nareszcie zacząć trafiać do pojemników 
na śmieci, kontenerów, a w efekcie 
końcowym na specjalnie zorganizowane
i odpowiednio utrzymywane składowiska 
odpadów. Nie zaśmiecajmy, więc 
potoków, lasów, nie zasypujmy śmieciami 
wąwozów i jarów. 

Wysiłki PM „Synergia” odniosą 
spodziewany skutek, gdy będą wspierane 
poprzez  z rozumien ie  i  ku l tu rę  
Mieszkańców naszego Miasta i Gminy
i nie ukrywamy, że na takie właśnie 
wsparcie liczymy.

M. Pomykała

W ciągu roku wytwarzamy wiele różnego 
rodzaju odpadów. Nie wszystkie możemy 
wrzucać do pojemników z napisem „plastik”, 
„papier”, „szkło” przeznaczonych do 
selektywnej zbiórki. Niektórych, jak np. 
baterie, żarówki, przeterminowane leki należy 
pozbywać się w inny sposób. 
Zużyte baterie, to odpady niebezpieczne, 
ponieważ zawierają toksyczne związki, m.in. 
ołów i kadm. Dlatego trzeba wyrzucać je do 
specjalnych pojemników. Zgodnie z ustawą 
z dnia 24 kwietnia 2009 r. o bateriach 
i akumulatorach w sklepach o powierzchni 

2handlowej powyżej 25 m , a także 
w hurtowniach, mających w swojej ofercie 
baterie i akumulatory przy zakupie nowego 
towaru zużyty sprzęt tego samego rodzaju 
można bezpłatnie oddać w tych placówkach. 
Ale to nie jedyna możliwość. Baterie, jak 
i żarówki można oddać w Punkcie 
Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych 
zlokalizowanym w Smolniku. Punkt ten 
czynny jest w środy od godz.11.00 do godz. 
17.00 oraz soboty od godz. 10.00 do 13.00. 
Pamiętajmy, że żarówek nie można wyrzucać 
do pojemników na szkło, bo mają inną 
temperaturę topnienia niż szkło butelkowe. 
Tradycyjne żarówki żarowe nie są odpadem 
niebezpiecznym, można wyrzucić je do 
zwykłego śmietnika. Jednak świetlówki 
i żarówki energooszczędne zawierają rtęć, 

więc pod żadnym pozorem wyrzucać ich nie 
można razem z innego rodzaju odpadami. 
Ustawa o zużytym sprzęcie elektrycznym 
i elektronicznym z 29 lipca 2005 r. precyzuje, 
że do odpowiednich punktów zbierania 
powinny trafiać świetlówki liniowe (długie 
r u r k i ) ,  ż a r ó w k i  ( ś w i e t l ó w k i )  
energooszczędne, lampy sodowe oraz lampy 
halogenowe i urządzenia oświetleniowe 
służące do celów rozpraszania i kontroli 
światła. Żarówki można również oddać 
zgodnie z Ustawą o Zużytym Sprzęcie 
Elektrycznym i Elektronicznym w sklepie czy 
hurtowni przy zakupie nowych urządzeń. 
Sprzedawca ma obowiązek przyjąć bezpłatnie 
od nas zużyty sprzęt, żarówki świetlówki 
i baterie.
Niektóre instytucje i firmy w swoich 
siedzibach również ustawiają pojemniki np. 
na baterie, które później zbiorczo są 
przekazywane we właściwe miejsce. Taką 
możliwość stworzył również Urząd Miejski 
w Leśnej w obu zajmowanych budynkach. 
Pojemniki znajdują się na korytarzach, więc 
nie tylko pracownicy, ale także mieszkańcy 
mogą bez problemu wrzucić zużyte baterie do 
tych pojemników. 
Przeterminowane lub zbędne leki można 
wrzucać do pojemników ustawionych 
w naszych aptekach.

M. Pomykała

Zgodnie z obowiązującymi przepisami, 
gminy mają obowiązek prowadzenia 
ewidencji zbiorników bezodpływowych na 
nieczystości płynne (szamb) oraz ewidencji 
przydomowych  oczyszczalni  ścieków. Taka 
ewidencja została w gminie założona na 
podstawie oświadczeń zbieranych od 
właścic ie l i  n ieruchomości  podczas  
roznoszenia deklaracji dotyczących odpadów 
komunalnych. Powyższa ewidencja musi być 
na bieżąco aktualizowana. Każda nowa 
budowla tego rodzaju, czyli szambo lub 
oczyszczalnia przydomowa powinna być 
zgłoszona do gminnej ewidencji. Takiemu 
zgłoszeniu podlega także modernizacja 
budowli polegająca na zmianie parametrów 
objętych zgłoszeniem np. powiększona lub 
zmniejszona pojemność szamba. W celu 
ułatwienia zgłoszenia opracowany został 

stosowny druk, który można otrzymać 
w  U r z ę d z i e  M i e j s k i m  w  L e ś n e j ,
ul. Świerczewskiego 11b pokój nr 8 oraz 
można go pobrać ze strony internetowej 
gminy www.lesna.pl. Ewidencja zostanie 
przekazana Przedsiębiorstwu Miejskiemu 
„Synergia” w celu odnotowywania 
częstotliwości opróżniania zbiorników 
bezodpływowych oraz przydomowych 
o c z y s z c z a l n i  ś c i e k ó w.  R a d z i m y  
przechowywać dowody zlecania wywozu 
nieczystości płynnych, gdyż mogą przydać 
się podczas kontroli w tym zakresie. 
Częstotliwość wywozu wynikać powinna 
z wielkości zbiornika i liczby osób 
zamieszkujących daną nieruchomość. Nie 
może dochodzić do sytuacji, że np. szambo 
jest opróżniane tylko raz w roku lub rzadziej.

M. Pomykała

Na wniosek Burmistrza Leśnej, Rada Miejska 
w Leśnej podjęła w dniu 30 grudnia 2013 r. 
uchwałę zmieniającą Regulamin utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy 
w zakresie dotyczącym tylko nieruchomości 
niezamieszkałych. Wprowadzony został 
następujący zapis: „W przypadku odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli 
n i e r u c h o m o ś c i  n i e z a m i e s z k a ł y c h  
częstotliwość odbierania odpadów regulować 
b ę d z i e  o d r ę b n a  u m o w a  z a w a r t a  
z uprawnionym podmiotem. Ustalona 

częstotliwość odbioru odpadów nie może 
dopuszczać jednak do przepełnienia 
pojemników”. Wprowadzona zmiana 
wynikała z postulatów grupy przedsiębiorców 
i poczynionych uzgodnień z Burmistrzem 
Leśnej. W piśmie do przedsiębiorców 
Burmistrz Leśnej wyraził zadowolenie, że 
Rada Miejska uchwaliła tę zmianę, która 
pozwoli przedsiębiorcom na bardziej 
elastyczne uzgodnienia związane z odbiorem 
odpadów komunalnych.

Magdalena Pomykała

Gminna ewidencja szamb
i oczyszczalni przydomowych

Gdzie można oddać zużyte
baterie i żarówki?

Zmiana regulaminu utrzymania
czystości – Rada Miejska uwzględniła

wniosek społeczny

„Dzikie” wysypiska
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Powódź, która nawiedziła naszą Gminę 
w ubiegłym roku wyrządziła liczne 
szkody. Dotyczyły one dróg, mostów, 
przepustów, oświetlenia ulicznego oraz 
mienia komunalnego i prywatnego. Jak 
wszyscy pamiętamy, zalanych zostało 
wie le  mieszkań  o raz  zak ładów 
usługowych a ilość powstałych odpadów 
popowodziowych była ogromna.  
W październikowym numerze naszego 
miesięcznika informowaliśmy Państwa 
o tym, że Gmina Leśna uzyskała 
dofinansowanie z Wojewódzkiego 
Funduszu  Ochrony  Ś rodowiska  
i Gospodarki Wodnej we Wrocławiu na 
usuwanie odpadów. Akcja oczyszczania 
terenu Gminy miała trwać do dnia 30 
listopada 2013 r. Jednak z uwagi na 
trwające i mające się rozpocząć remonty 
b u d y n k ó w,  l o k a l i  o r a z  k l a t e k  
schodowych, które ucierpiały w wyniku 
działania żywiołu, Burmistrz Leśnej 
podjął decyzję o skierowaniu wniosku do 
WFOŚiGW we Wrocławiu o przedłużenie 
terminu obowiązywania umowy dotacji. 
Było to konieczne z uwagi na powstające 

przy okazji prowadzenia remontów nowe 
strumienie odpadów popowodziowych. 
Możliwość podjęcia remontów powstała 
przede wszystkim dzięki wypłacanym 
przez Miejsko – Gminny Ośrodek 
Pomocy Społecznej w Leśnej zasiłkom 
w wysokości do 20 000,00 zł i 100 000,00 
zł. Dzięki podjętym działaniom, odpady 
popowodziowe mogą być w dalszym 
c i ągu  bezp ła tn i e  odb ie rane  od  
mieszkańców naszej gminy. Termin akcji 
usuwania odpadów popowodziowych 
udało się przedłużyć do 31 marca 2014 r. 
Za tem można  nada l  bezp ła tn ie  
przekazywać odpady popowodziowe 
celem dalszego ich zagospodarowania. 
Zgłoszenia dotyczące zapotrzebowania 
na usługę wywozu należy zgłaszać do 
K i e r o w n i k a  D z i a ł u  E s t e t y k i  
Przedsiębiorstwa Miejskiego Synergia 
Sp. z o.o. w Leśnej – P. Marka Kusibaba 
pod numerem tel.: 502 330 820 w godz. 
7:00 – 15:00, pn – pt.

Piotr Sudnik

Aktualności

Zwykle koniec prac remontowych przypadał na 
koniec października, ale w bieżącym roku jest 
inaczej. Dzięki łagodnej aurze nawet w grudniu były 
prowadzone prace remontowe na naszych drogach.   
W tym „zimowym” czasie wykonano łącznie 
5 zadań.

B.Lassak 

 
1. Nowa kostka na moście w Miłoszowie    

  

        
2. Naprawiony przepust w Grabiszycach

 

 

3. Droga po wyrównaniu w Kościelnikach Górnych 

 

 
4.Wyremontowany odcinek drogi w okolicy

Stożka Perkuna         
5. Lepszy dojazd przez odcinek ulicy Baworowo

 

 

W poprzednich numerach Panoramy 
informowaliśmy Państwa o sporządzonej 
koncepcji wodociągowania i kanalizowana 
całej Gminy. Nasza Gmina posiada 
stosunkowo niewielką długość sieci 
wodociągowej i sieci kanalizacyjnej, więc 
taki dokument, to podstawa do dalszego 
działania. Posiadając już przewodnik do 
dalszych działań, kolejnym krokiem jest 
przygotowanie pełnej dokumentacji
z pozwoleniem na budowę. Musimy 
jednak pamiętać, że tego zadania nie da się 
wykonać bez wsparcia ze strony środków 
unijnych i funduszu ochrony środowiska. 
Jest to wieloletnie wyzwanie, ale tylko 
systematyczna realizacja, a nie odkładanie 
w czasie, pozwoli na uporanie się z tym 
problemem. Tak uczyniło już wiele gmin, 
k tó re  rozpoczę ły  kana l i zowan ie
i wodociągowanie swoich terenów 
kilkanaście lat temu, gdy pojawiły się 
środki jeszcze przed przyjęciem Polski do 
Unii, ale też od początku kończącego się 
okresu finansowania. Nam trzeba teraz 
poczekać na otwarcie się nowej 
perspektywy finansowej Unii opracowanej 
na lata 2014-20. W ramach skromnego 
budżetu gminy na 2014 r. zostały 

zaplanowane środki na pierwsze projekty 
budowlane w tym zakresie. Zgodnie 
z zapisami zawartymi w koncepcji 
w pierwszej kolejności należy dociążyć 
zmodernizowaną oczyszczalnię ścieków 
w Smolniku, tak więc do opracowania 
dokumentacji należy brać pod uwagę 
miejscowości położone w bliskiej 
odległości od Smolnika. Należy dokonać 
wyboru, który nie jest prosty. Czas, jaki 
potrzebny jest na wykonanie dokumentacji 
wstępnie określa się na 1,5 roku. 
Dokumentacja, to szereg opracowań 
z określeniem wartości projektowanego 
zadania, jak również uzyskanie wszystkich 
uzgodnień, w tym też od mieszkańców, 
przez których działki będą przechodziły 
projektowane rurociągi. Rozpoczęcie 
budowy kanalizacji i wodociągów dla 
uzgodnionej miejscowości na terenie 
naszej Gminy jest możliwe pod warunkiem 
pozyskania środków zewnętrznych. Będąc 
w posiadaniu dokumentacji i pozwolenia 
na budowę będziemy dobrze przygotowani 
do ubiegania się o środki, gdy tylko 
zostanie ogłoszona taka możliwość. 

M. Pawlińska

Grudniowa pogoda umożliwiła wykonanie kolejnych
zadań remontowych

Wodociągi i kanalizacja – potrzeby
ogromne, środków niewiele

Nadal odbierane są odpady
popowodziowe

– jak zgłaszać potrzeby?
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Zgodnie z treścią art. 15. ust. 1. ustawy 
z dnia 10 kwietnia 1974 roku ustawy 
o ewidencji ludności i dowodach 
osobistych osoba, która opuszcza 
miejsce pobytu stałego lub czasowego 
trwającego ponad 3 miesiące, jest 
o b o w i ą z a n a  w y m e l d o w a ć  s i ę  
w organie gminy, właściwym ze 
względu na dotychczasowe miejsce jej 
pobytu, najpóźniej w dniu opuszczenia 
tego miejsca lub dokonać tej czynności 
przy meldunku w nowym miejscu 
pobytu stałego. Jeżeli jednak dana 
osoba nie dopełnia dobrowolnie 
powyższego obowiązku, wówczas 
organ gminy może wydać stosowną 
decyzję w sprawie wymeldowania.

Procedura wymeldowania w trybie 
administracyjnym może zostać 
wszczęta na wniosek urzędu lub strony. 
S t r o n ą  w  w y m e l d o w a n i u  
administracyjnym jest zazwyczaj 
właściciel nieruchomości, w której 
n i e g d y ś  p r z e b y w a ł a  o s o b a  
zameldowana.

Należy dodać, że wymeldowanie 
adminis t racyjne  jes t  możl iwe 
wówczas, gdy osoba zameldowana 
opuści lokal mieszkalny, a opuszczenie 
to ma charakter trwały i dobrowolny. 
Chodzi tu o sytuację, w której osoba 
fizyczna nie przebywa w lokalu 
mieszkalnym, w którym miała 
zorganizowane centrum życiowe, 
a nieprzebywanie to jest wynikiem woli 
tej osoby. Wszczęcie takiej procedury 

posłuży jedynie temu, że wykreśli się 
daną osobę z ewidencji. 

Aby otrzymać pozytywną decyzję 
w sprawie wymeldowania w trybie 
administracyjnym należy uzyskać dane 
o aktualnym miejscu pobytu danej 
osoby. W tym celu właściwy organ 
wnioskodawczy może zwrócić się 
o odpowiednie dane nawet do policji.

Wszczęta procedura wymeldowania 
w trybie administracyjnym jest bardzo 
czasochłonna a odpowiednie organy 
podejmują wiele różnych czynności 
zmierzających do ustalenia stanu 
faktycznego. Przesłuchiwani są, do 
protokołu, wszyscy uczestnicy 
postępowania a także świadkowie. 
W  c z a s i e  w y m e l d o w a n i a  
przeprowadzane są oględziny lokalu, 
gdzie dotychczas była zameldowana 
dana osoba.  Oględziny te  są  
czynnością, dzięki której właściwy 
organ może stwierdzić, że faktycznie 
osoba nie przebywa w tym lokalu 
mieszkalnym. Jeżeli organowi nie uda 
się ustalić nowego miejsca pobytu, 
wówczas dla tej osoby powoływany 
jest kurator, którego zadaniem jest 
u s t a l en ie  ak tua lnego  mie j sca  
zamieszkania, bądź dostarczenie 
korespondencji związanej z toczącym 
się postępowaniem o wymeldowaniu 
w trybie administracyjnym a w efekcie 
końcowym również decyzji. 

Cała procedura trwa najkrócej kilka 
miesięcy.      Z.W.

Państwowy Powiatowy Inspektor 
Sanitarny w Lubaniu informuje, że 
zgodnie z aktualnie obowiązującym 
stanem prawnym gospodarstwa 
działające na rynku spożywczym  tj. 
podmioty prowadzące sprzedaż 
b e z p o ś re d n i ą  o r a z  p o d m i o t y  
prowadzące produkcję pierwotną 
obowiązane są złożyć wniosek o wpis 
do Rejestru zakładów podlegających 
u r z ę d o w e j  k o n t ro l i  o rg a n ó w  
Państwowej Inspekcji Sanitarnej.  
Produkcja pierwotna oznacza uprawę 
roślin lub chów i hodowlę zwierząt 
w celu pozyskania tzw. produktów 
pierwotnych. Produkcja pierwotna 
o b e j m u j e  t a k ż e  ł o w i e c t w o ,  
rybołówstwo i zbieranie runa leśnego. 
Do produktów pierwotnych zalicza się:

 produkty pochodzenia roślinnego, 
czyli zboża, owoce, warzywa, zioła, 
grzyby hodowlane,

 produkty pochodzenia zwierzęcego, 
czyli jaja, surowe mleko, miód, 
produkty rybołówstwa,

produkty zbierane w ich naturalnym 
środowisku, zarówno pochodzenia 
roślinnego, jak i zwierzęcego, czyli 
grzyby, jagody, ślimaki itp....

Sprzedaż bezpośrednia to sprzedaż 
małych ilości surowców, czyli 
produktów produkcji pierwotnej do 
konsumenta końcowego lub lokalnego 
zakładu detalicznego bezpośrednio 
z a o p a t r u j ą c e g o  k o n s u m e n t a  
k o ń c o w e g o .  D o s t a w c a m i  
bezpośrednimi są zatem producenci 
m a ł y c h  i l o ś c i  ż y w n o ś c i  
n ieprze tworzone j  pochodzen ia  
r o ś l i n n e g o ,  s p r z e d a w a n e j  
konsumentowi finalnemu, tj. osobom 
indywidualnym, np. na targowiskach, 
w bramach własnych gospodarstw 
rolnych, handlu obwoźnym jak również 
lokalnym sklepom i  zakładom 
gastronomicznym.  Wnioski o wpis do 
Rejestru należy składać we właściwej 
terenowo Powiatowej Stacji Sanitarno-
Epidemiologicznej, w przypadku 
Gminy Leśna w Powiatowej Stacji 
S a n i t a r n o - E p i d e m i o l o g i c z n e j  
w Lubaniu przy ul. Bankowej 9B. Wpis 
do rejestru nie podlega opłacie. 
Natomiast zgodnie z przepisami ustawy 
o bezpieczeństwie żywności i żywienia 
„kto prowadzi działalność w zakresie 
produkcji lub obrotu żywnością bez 
złożenia wniosku o wpis de rejestru (…) 
podlega karze pieniężnej”.     (PP)

O s t a t n i e  w y d a r z e n i a  z w i ą z a n e  
z powodzią wskazują, że do największych 
zniszczeń dochodzi w zakresie dróg, 
mostów, przepustów. Po powodzi zawsze 
następuje kolejny etap polegający na 
przywracaniu, odbudowie infrastruktury 
niezbędnej do codziennego życia 
mieszkańców Gminy. Położenie naszej 
Gminy jest zróżnicowane i nie wszędzie 
zdaje egzamin przeprawa przez strumień 
na drugą stronę mostem lub kładką. 
Przekonaliśmy się o tym fakcie 
w Świeciu, gdzie wybudowano most po 
powodzi z 2007 roku w celu umożliwienia 
dojścia, dojazdu do jednego domostwa 
oraz ujęcia wody. Wcześniej przejście 
odbywało się tam brodem, czyli płytszym 

odcinkiem koryta rzecznego o twardszym 
podłożu i spokojniejszym nurcie, który 
umożliwiał przy niskich i średnich 
stanach wody przekraczanie rzeki – 
piesze lub kołowe.  Mieszkańcy 
potwierdzają, iż przejście było wtedy 
możliwe przez cały rok za wyjątkiem ok. 
10 dni przy wyższym stanie wody. 
Ostatnie powodzie zniszczyły całkowicie 
wybudowany most. Czerpiąc z tej sytuacji 
doświadczenie, w tym właśnie miejscu 
przywrócony został bród, czyli przejście 
na drugą stronę po dnie rzeki z czego 
zadowoleni są niewątpliwie ci, którzy 
z niego będą korzystać.

 M.Pawlińska

Burmistrz Leśnej zwrócił się z prośbą do 
Dolnośląskiej Służby Dróg i Kolei we 
Wrocławiu o rozwiązanie problemu 
związanego z tworzącymi się kałużami na 
ca łe j  szerokośc i  jezdni  przy  u l .  
Żeromskiego w Leśnej (droga wojewódzka 
nr 358 – odcinek przy kościele). 
Przejeżdżające samochody ochlapywały 
przechodniów, a zamarznięta kałuża 
stwarzała dodatkowe niebezpieczeństwo. 
Interwencje przyniosły efekt, rozlewisko 
przy kościele zostało zlikwidowane 
w ubiegłym miesiącu. Udrożniono 
studzienkę kanalizacji  deszczowej 
powodując właściwy odpływ wody 
deszczowej z w/w odcinka drogi.

Z kolejnym problemem Burmistrz Leśnej 
zwrócił się do Powiatowego Zarządu Dróg 
w Lubaniu, tym razem o naprawę źle 
posadowionej studzienki kanalizacyjnej 
w drodze powiatowej nr 2467D przy posesji 
nr 51 w miejscowości Smolnik. Studzienka 
nie spełniała swojej funkcji. Gromadząca 
się woda zanieczyszczała jezdnię i chodnik. 
W efekcie, po wielu miesiącach oczekiwań, 
dokonano remontu cząstkowego w obrębie 
skrzyżowania z drogą gminną (przy 
budynku nr 51). Prace zostały wykonane 
w ramach gwarancji przez wykonawcę 
robót firmę SKANSKA S.A.

B. Lassak

Po półrocznym funkcjonowaniu nowego 
systemu odbioru i zagospodarowania 
odpadów komunalnych można wskazać 
w i e l e  p o z y t y w n y c h  a s p e k t ó w  
wprowadzonych zmian. Sytuacja 
stabilizuje się z miesiąca na miesiąc. 
Organizacja odbioru odpadów działa 
sprawnie, w zasadzie brak jest interwencji 
w tej sprawie. Ogromna większość 
właścicieli (użytkowników, zarządców) 
mieszkań wywiązała się z obowiązku 
zapewnienia odpowiednich pojemników. 
W stosunku do pozostałych podejmowane 
są stosowne działania. Jest jednak jeden 
obszar, który nie jest powodem do 
satysfakcji. To skala segregacji odpadów. 
Odpady segregowane stanowią nadal 
tylko kilka procent ogólnej ilości 
w każdym miesiącu. Utrzymywanie tak 
niskiego poziomu segregacji może 
okazać się bardzo niekorzystne dla Gminy 
m.in. ze względu na możliwość nałożenia 
kar administracyjnych za nieosiąganie 

nakazanego, minimalnego poziomu. 
W dalszym ciągu przeważająca ilość 
odpadów wywożonych do Regionalnej 
Instalacji Przetwarzania Odpadów 
w Lubaniu. to odpady zmieszane. Opłata 
za ich przyjęcie na składowisko jest 
trzykrotnie wyższa w stosunku do ceny za 
tonę odpadów posegregowanych. Na 
podstawie złożonych deklaracji, blisko 
60% mieszkańców zadeklarowało 
segregowanie odpadów (a powinni 
praktycznie wszyscy). Dane wskazują, że 
niestety, wielu spośród tych, którzy 
zadeklarowali segregowanie, nie czyni 
tego w odpowiedni sposób lub w ogóle. 
Tak wysokie koszty, jakie gmina musi 
p o n o s i ć  z a  o d p a d y  z m i e s z a n e  
uniemożliwiają podjęcie działań 
w kierunku obniżenia wysokości opłaty 
„śmieciowej”.  Może w Nowym Roku 
będzie lepiej?

M.P.

Niewystarczające segregowanie
odpadów uniemożliwia

obniżenie opłat

Zamiast mostu – bród
– natura jest silniejsza

Wykonano naprawy na drodze
powiatowej i wojewódzkiej

Kiedy można wymeldować
administracyjnie?

Komunikat Sanepidu



Aktualności str. 9
15 stycznia 2014
nr 1 (24)

Jest to swoiste podziękowanie za 
„wieloletnią pracę na rzecz wsi i rolnictwa 
oraz wkład w rozwój samorządu 
rolniczego”. Pisemne gratulacje z tej 
okazji złożył M. Maliszewskiej m.in. 
prezes DIR Leszek Grala.

W grudniu, kolejna para świętowała piękny 
Jubileusz 50-lecia pożycia małżeńskiego. 
Byli to P.P. Danuta i Bolesław Mróz 
z Leśnej. Uroczystość odbyła się w Sali 
Ślubów Urzędu Miejskiego w Leśnej. 
Jubileuszową ceremonię poprowadził 
i uroczystego aktu dekoracji medalami 
okolicznościowymi za długoletnie pożycie 
małżeńskie nadanymi przez Prezydenta 
Rzeczypospolitej Polskiej, na wniosek 
Urzędu Stanu Cywilnego w Leśnej, dokonał 
Burmistrz Leśnej – Jan Surowiec. 

W tak ważnej chwili nie zabrakło wzruszeń, 

gorących życzeń, miłych i ciepłych słów 
skierowanych w kierunku Jubilatów 
zarówno ze strony przedstawicieli Urzędu 
jak i przybyłej na uroczystość rodziny 
Czcigodnych Jubilatów. Po życzeniach 
wzniesiono toast symboliczną lampką 
szampana.

Państwo Mróz są mieszkańcami Leśnej od 
49 lat.  Mają dwoje dzieci i dwóch wnuków.  

Życzymy Państwu świętowania kolejnych 
rocznic w dobrym zdrowiu oraz szczęściu 
rodzinnym i osobistym.

Komunikat USC
Zapraszamy wszystkich Jubilatów z terenu Miasta i Gminy Leśna, którzy w tym roku 
obchodzą rocznicę 50-lecia pożycia małżeńskiego a zainteresowani są udziałem 
w uroczystości wręczenia medali nadanych przez Prezydenta RP organizowanej przez 
Burmistrza Leśnej do dokonywania zgłoszeń. 
Wszelkie informacje udzielane są w Urzędzie Stanu Cywilnego w Leśnej, ul. Rynek 19, 
pok. nr 4 (parter), tel. 75/72 11 239, wewn.22. 

Ślubowali miłość, wierność
i uczciwość małżeńską,

tak  jak 50 lat temu…

Zasłużona dla
samorządu
rolniczego

Dolnośląska Izba Rolnicza 
p r z y z n a ł a  M a r i i  
Maliszewskiej odznaczenie 
„Zasłużony dla samorządu 
rolniczego”.

Od września b.r. obowiązuje w całym kraju 
opłata w wysokości 1 zł za każdą godzinę 
opieki przedszkolnej ponad 5 godzinną 
realizacją podstawy programowej. Opłata 
w tej wysokości została ustalona ustawowo. 
Jaki efekt dało obniżenie opłaty? Czy 
obserwujemy większe zainteresowanie 
r o d z i c ó w  o p i e k ą  p r z e d s z k o l n ą ?  
Przedszkola w Pobiednej i Leśnej 
odnotowały zwiększenie zainteresowania 
opieką przedszkolną, skala tego zjawiska 
jest jednak niewielka. W bieżącym roku,  
w całej gminie,  z pierwszej płatnej godziny 
korzysta o 22 dzieci więcej niż w ubiegłym 
roku, jest to wzrost o ok. 12 % w stosunku do 
całkowitej liczby dzieci uczęszczających do 
przedszkoli. Z  kolejnej płatnej godziny 
korzysta tylko o 7 dzieci więcej niż 
w ubiegłym roku, co stanowi wzrost o ok. 

4 %. Jak wynika z danych obniżona opłata 
za przedszkole nie wpłynęła znacząco na 
decyzje rodziców. Gminy od września 
2013r. otrzymują dotację z budżetu państwa 
na każde dziecko korzystające z opieki 
przedszkolnej. Wysokość tej dotacji to 
103,50 zł miesięcznie. Przeanalizowaliśmy 
w naszej gminie pierwszy miesiąc 
funkcjonowania  obniżonej  opła ty  
porównując otrzymywaną z budżetu 
państwa dotację z faktycznymi kosztami 
ponoszonymi przez Gminę. „Złotówka” 
pobierana od niektórych rodziców i dotacja 
absolutnie nie pokrywają rzeczywistych 
kosztów opieki nad dziećmi w czasie 
przekraczającym 5 godzin. Kto dopłaca? – 
oczywiście gmina.

RB

Przypominamy przedsiębiorcom prowadzącym sprzedaż napojów alkoholowych 
o obowiązku złożenia oświadczenia o wartości sprzedaży brutto poszczególnych rodzajów 
napojów alkoholowych w punkcie sprzedaży w roku poprzednim w nieprzekraczalnym 
terminie do dnia 31 stycznia 2014 roku
Niezłożenie oświadczenia lub niedokonanie wpłaty w w/w terminie będzie skutkowało 
wydaniem decyzji o wygaszeniu zezwolenia. Przedsiębiorca, którego zezwolenie wygasło 
z ww. przyczyn może wystąpić z wnioskiem o wydanie nowego zezwolenia, jednak nie 
wcześniej niż po upływie 6 miesięcy . od dnia wydania decyzji o wygaśnięciu
Przedsiębiorcy, których zezwolenia utrzymują ważność przez cały 2014 rok mogą wnosić 
opłatę w trzech równych ratach, do 31 stycznia, do 31 maja i do 30 września. 
Przedsiębiorcy, których zezwolenia tracą ważność w ciągu 2014 roku muszą wnieść opłatę 
jednorazową do 31 stycznia 2014 r. w wysokości proporcjonalnej do okresu ważności 
zezwolenia.
Opłat za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych należy dokonać na 

rachunek Łużyckiego Banku Spółdzielczego w Lubaniu O/Leśna, 
Nr 14 8392 0004 4200 1368 3000 0030.

Za termin uiszczenia opłaty uznawany jest dzień obciążenia rachunku przedsiębiorcy lub data 
stempla na potwierdzeniu wpłaty.

Co zmieniła opłata za
przedszkola w wysokości 1 zł?

KOMUNIKAT

Przygotowania do świąt Bożego Narodzenia 
w Szkole Podstawowej im. K. Maku-
szyńskiego w Pobiednej rozpoczęły się wraz 
z początkiem grudnia. Uczniowie pod opieką 
nauczycieli wspólnie udekorowali sale 
lekcyjne i korytarze szkolne, tworząc 
niepowtarzalny nastrój zbliżających się 
świąt. Zgodnie z tradycją świąt Bożego 
Narodzenia 20 grudnia odbyło się spotkanie 
wigilijne. Przy pięknie udekorowanym stole 
zasiedli uczniowie wraz z nauczycielami, 
pozostali pracownicy i zaproszeni goście - 
przyjaciele szkoły. Świąteczna atmosfera 
udzieliła się wszystkim. Były wzajemne 
życzenia, łamanie się opłatkiem, 
p r e z e n t y  o r a z  w s p ó l n e  
kolędowanie. Kolędy i pastorałki 
płynęły prosto z serc zarówno 
dzieci, jak i dorosłych. Spotkanie 
zakończył koncert w wykonaniu 
m u z y k ó w  F i l h a r m o n i i  
Dolnoś ląsk ie j  p t .  Muzyka  
z piernika, który przeniósł 
słuchaczy w klimat muzyki 
zimowej i bożonarodzeniowej 
oraz przypomniał zwyczaje 
świąteczne panujące w Polsce i na 
świecie. W niezwykłą atmosferę 

świąt wprowadził uczniów również film pt. 
Opowieść wigilijna, który wspólnie obejrzeli 
przed spotkaniem wigilijnym. 
Dziękujemy: paniom z zespołu Łużyczanki 
za przygotowanie kilkuset pysznych 
pierogów, członkom Polskiego Towarzystwa 
Holozoficznego za słodkie pierniki, 
pierniczki, ciasteczka, Pani Sylwii za 
domowy barszczyk,  ta jemniczemu 
darczyńcy za owoce i cukierki oraz sołtys 
Annie Hałas za pomysły i wsparcie (także to 
f i n a n s o w e )  i  w s z y s t k i m ,  k t ó r z y  
w jakikolwiek sposób pomogli w organizacji 
spotkania.         (SP)

Jest taki dzień …
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W Szkole Podstawowej im. Jana Brzechwy 
w Grabiszycach atmosfera Świąt Bożego 
Narodzenia panowała już od pierwszych 
dni grudnia. Zielony świerk ustawiony 
w holu trafił tutaj za pośrednictwem 
Nadleśnictwa Świeradów i rodzica ucznia 
kl. VI. Zgodnie ze szkolną tradycją, choinkę 
udekorowali najstarsi uczniowie szkoły.

Na początku grudnia zostały rozstrzygnięte 
dwa  konkur sy.  W konkur s i e  na  

„Najpiękniejszą kartkę bożonaro-
dzeniową” nagrody otrzymali: I miejsce – 
Benc Aleksandra z kl. I, II miejsce – Furman 
Michał z kl. II, III miejsce – Trzeciak Rafał 
z oddziału przedszkolnego.

W konkursie na „Najpiękniejszą ozdobę 
choinkową” nagrody otrzymali: I miejsce – 
Kłosek Justyna z kl. IV i Kowalewski Karol 
z kl. I, II miejsce – Jabłoński Wiktor z kl. III 
i  S ta rczewski  Jakub  z  oddz ia łu  
przedszkolnego, III miejsce – Kokociński 
Jakub z kl. II.

Wydarzeniem była także wizyta Św. 
Mikołaja. W tym roku w organizacji 
mikołajkowych upominków pomogła także 
Rada Rodziców oraz Kopalnia „Kruszywa 

Polskie” S.A – za co serdecznie 
dziękujemy! 

Szkoła wzięła również udział w Kiermaszu 
Bożonarodzeniowym, który został 
zorganizowany w OKiS w Leśnej. 
Uczniowie zaprezentowali się na scenie 
śpiewając pastorałki i kolędy, a nauczyciele 
i rodzice zadbali o stronę finansową, 
pozyskując na rzecz szkoły środki uzyskane 
ze sprzedaży przedmiotów zgromadzonych 

na kiermaszu. 

Przed świętami cała społeczność 
uczniowska obejrzała w Teatrze im. C.K. 
Norwida w Jeleniej Górze spektakl 
bożonarodzeniowy pt. „Scrooge – 
opowieść wigilijna”.  

U w i e ń c z e n i e m  p r z e d ś w i ą t e c z n e j  
atmosfery było Bożonarodzeniowe 
Spotkanie całej społeczności szkolnej 
z pięknym programem artystycznym 
p rzygo towanym pod  k i e runk i em 
Małgorzaty Michalik. W spotkaniu 
uczestniczył też Burmistrz Leśnej Jan 
Surowiec, radny Grabiszyc Paweł Kłosek 
oraz rodzice. 

DB, AMF

W przeddzień Wigilii, w Leśnych 
Elfikach odbyło się świąteczne 
przedstawienie, w którym wzięły udział 
wszystkie przedszkolaki. Do występów 
przygotowywały się bardzo sumiennie 
przez trzy tygodnie. Dzieci były również 
zaangażowane w przygotowanie sali na 
uroczystość. Przedszkolaki były 
przebrane w piękne stroje przygotowane 
przez rodziców i nauczycielki. Byli więc 
pasterze, trzej królowie, Józef i Maryja 

oraz aniołki. Mali aktorzy dzielnie 
i z odpowiednią powagą wypowiedzieli 
swoje role oraz perfekcyjnie zaśpiewali 
kolędy. Przedstawienie zakończyli 
świąteczną piosenką wykonaną po 
angielsku, za co dostali gorące brawa. Na 
twarzach widzów widać było wzruszenie 
i podziw dla naszych pociech. 

Po występie, dzieci rozdały swoim 
rodzicom własnoręcznie wykonane 

p r e z e n t y  o r a z  
przygotowane przez 
p a n i e  p o c z t ó w k i  
świą teczne  z  i ch  
zdjęciami. W nagrodę 
za odwagę i ciężką 
pracę przedszkolaki 
d o s t a ł y  m a ł e  
u p o m i n k i .  U r o -
c z y s t o ś ć  J a s e ł e k  
w Leśnych Elfikach 
przebiegła w miłej, 
rodzinnej atmosferze 
i  w p r o w a d z i ł a  
wszystkich w świą-
teczny nastrój.

Dorota Szczygieł

Okres przedświąteczny w „Tęczowej 
Dolinie” Niepublicznym Przedszkolu 
w Leśnej to czas magii i wielkiego 
świętowania. 6 grudnia Św. Mikołaj, 
uwzględniając otrzymane wcześniej listy 
z prośbami od dzieci przybył do 
przedszkola w towarzystwie Elfów 
i obdarował dzieci upominkami. W tym 
roku był bardzo hojny, przyniósł słodycze, 
owoce i zabawki. Dzieci powitały go 
s z k l a n k ą  m l e k a  
i ciasteczkami oraz 
w e s o ł ą  p i o s e n k ą .  
W podziękowaniu za 
prezenty ofiarowały 
Mikołajowi kosz pełen 
owoców.

P r z e d s z k o l a k i  
z „Tęczowej Doliny” 
brały udział także 
w  w y c i e c z c e  d o  
Multikina „Plaza” 
w  Z g o r z e l c u  n a  
fascynujący film 3D 
p t .  „ R a t u j m y  
Mikołaja”.

Niepubliczne Przedszkole ”Tęczowa 
Dolina” uczestniczyło też w Kiermaszu 
Bożonarodzeniowym zorganizowanym 
przez OKiS w Leśnej. Przedszkolaki 
zaprezentowały się w krótkim programie 
artystycznym, a rodzice zadbali  
o promocję przedszkola organizując 
k i e r m a s z  p r z e d m i o t ó w  b o ż o -
narodzeniowych. Dziękujemy Rodzicom 
za duże zaangażowanie, a OKiS za 

zaproszenie do udziału w kiermaszu. 

W okresie przedświątecznym odbyły się 
w przedszkolu warsztaty artystyczne pod 
hasłem: „Kim naprawdę jest Święty 
Mikołaj?” Dzieci poznały historię Św. 
Mikołaja, wykonały z papierowych 
elementów jego wizerunek, który został 
wyeksponowany w holu przedszkola. 
Obejrzały też niekonwencjonalną „bajkę 
cieni”.

Finałem świątecznych przygotowań była 
uroczysta Wigilia w przedszkolu 
z tradycyjnymi potrawami, bożona-
rodzeniowym siankiem i opłatkiem. 

I choć Święta już za nami, w Nowym Roku 
życzymy czytelnikom wiele radości, 
spokoju i zadowolenia na co dzień, niech 
magia Świąt pozostanie w nas jak 
najdłużej…

W SP im. Jana Pawła II w Smolniku odbył 
się Szkolny Przegląd kolęd i pastorałek. 
Zgodnie z regulaminem, popisy artystyczne 
uczestników oceniało Jury, w skład, którego 
wchodzili przedstawiciele: Dyrekcji Szkoły, 
Rady Rodziców, Rady Pedagogicznej 
i Samorządu Uczniowskiego. Statuetkę - 
Puchar Przechodni 2013 roku w kategorii 
klas I-III otrzymali uczniowie klasy II a 
(wych. p. Małgorzata Szczęsna - Witecka). 
W tej kategorii wyróżniono także uczniów 
klas: I b ( wych. p. G. Mołdoch) oraz I c 
(wych. p. M. Stachnik)W kategorii klas IV - 
VI Puchar przypadł uczniom klasy Vc 
(wych. Adam Durlak). W tej kategorii 
wyróżniono także uczniów klas: Vb (wych. 
p. Katarzyna Jabłońska) oraz IVb (wych. 
p .  Doro ta  Kus ibab) .  Tegoroczne  
kolędowanie uatrakcyjniła prezentacja 
multimedialna, przygotowana przez p. Irenę 

Rozenbajger oraz występy kół artysty-
c z n y c h ,  p r o w a d z o n y c h  p r z e z :   
p.  Małgorzatę Michalik,  p.  Irenę  
Rozenbajger, p. Dorotę  Kusibab.

Całość przedsięwzięcia prowadzili szkolni 
konferansjerzy - uczennice i uczniowie 
klasy Vc: O. Węgrzyn, K. Kuberna, 
W. Stelzer, O. Mazur, L. Bielecka, 
D. Ziółkowska oraz D. Jabłoński 
i G. Mickiewicz.

Gośćmi Przeglądu byli m.in. Małgorzata 
Gut-Twardowska, Wiceburmistrz Leśnej, 
ks. Marek oraz Joanna Pietras, Dyrektor 
Ośrodka Kultury i Sportu w Leśnej

I tak... tradycji stało się zadość, za co 
serdecznie wszystkim zaangażowanym 
w organizację i przebieg  II Szkolnego 
P r z e g l ą d u  K o l ę d  i  P a s t o r a ł e k  -  
SERDECZNIE DZIĘKUJEMY!

Magia Świąt Bożego Narodzenia
w „Tęczowej Dolinie”

Jasełka w „Leśnych Elfikach”

Hej, kolędo - pastorałko!

W atmosferze Świąt…
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W Przedszkolu „Szyszkowa Polana” 
w Szyszkowej ostatnie tygodnie były 
okresem, w którym królowała rodzinna 
atmosfera Świąt Bożego Narodzenia. 
Dzieci poznawały bożonarodzeniowe 
tradycje i zwyczaje, uczyły się kolęd, 
a także wspólnie z rodzicami brały udział 
w różnych atrakcjach organizowanych 
przez Przedszkole. 

Już pod koniec listopada dzieci wraz 
z  r o d z i c a m i ,  a  t a k ż e  b a b c i a m i  
i dziadkami, rozpoczęły przygotowywanie 
ozdób świątecznych. Z przygotowanych 
prac powstała wystawa, a autorzy 
najpiękniejszych ozdób – rodzina Marysi 
Cymbałko - otrzymali pamiątkową nagrodę. 
Wybór dokonany został przez wszystkie 
rodziny przedszkolaków w drodze 
g ł o s o w a n i a .  W s z y s t k i e  o z d o b y  
udekorowały sale, w których przebywają 
dzieci.

Przedszkole w Szyszkowej odwiedził 
oczywiście Święty Mikołaj. Dzieci 
powitały go piosenkami i tańcami, miały 
również do niego mnóstwo pytań. 
W wypełnieniu paczek Świętemu 
Mikołajowi pomogli m.in. pani Marta 
Bednarczyk (sklep MarPol w Leśnej) oraz 
pan Mieczysław Myśliwiec (sklep 
spożywczy w Szyszkowej), za co 
Przedszkole serdecznie dziękuje.

Przedszkolaki wzięły również udział 
w Kiermaszu Bożonarodzeniowym 
organizowanym przez OKiS w Leśnej, na 
k t ó r y m  z a p r e z e n t o w a ł y  w y s t ę p  
o tematyce świątecznej. Dzieci przebrane 
zostały w stroje aniołków i pastuszków, 
a autorskie wykonanie przez nich kolęd 
spotkało się z aplauzem publiczności. Na 

uwagę zasługuje fakt, że w występie udział 
wzięły wszystkie chętne dzieci, najmłodszy 
uczestnik miał niecałe 3 latka. Podczas 
Kiermaszu Przedszkole przygotowało 
również swoje stoisko, na którym można 
b y ł o  d o k o n a ć  d e g u s t a c j i  c i a s t  
p rzygotowanych  przez  rodz iców,  
a także wziąć udział w loterii, w której 
fantami były świąteczne kartki, choineczki i 
inne świąteczne ozdoby. Zarówno 
degustacja, jak i fanty były bezpłatne.

Kulminacyjnym punktem w kalendarzu 
b y ł a  o rg a n i z a c j a  J a s e ł e k  B o ż o -
narodzeniowych. Udział w nich wzięły nie 
tylko rodziny przedszkolaków, ale również 
zaproszeni goście – radna Rady Miejskiej 
Marzena Kajzer oraz ksiądz proboszcz 
Czesław Misiewicz. Nauczycielki – 
Aleksandra Szarłan, Patrycja Garczyk oraz 
Kornelia Biała przygotowały program 
artystyczny, w którym dzieci w pięknych 
przebraniach przedstawiły historię narodzin 
Jezusa Chrystusa. Nie zabrakło również 
wspólnie  śp iewanych kolęd  oraz  
podzielenia się opłatkiem. Dodatkową 
atrakcję stanowiła wypożyczona przez 
Księdza Proboszcza ruchoma szopka, która 
wywołała duże zainteresowanie dzieci. Na 
zakończenie uroczystości Przedszkole 
zapewniło dla wszystkich poczęstunek.

Zdjęcia i filmy z uroczystości zamieszczane 
są na stronie internetowej Przedszkola, 
niektóre są ogólnodostępne,  inne 
umieszczone w strefie przeznaczonej dla 
rodziców. Dzięki temu rodzice wraz 
z dziećmi mogą powracać wspomnieniami 
do uroczystych chwil, a także dzielić się 
nimi z osobami, które nie mogły w nich 
uczestniczyć.

Spotkanie wigilijne w Miejsko–Gminnym 
Przedszkolu w Leśnej, zgodnie z tradycją 
rozpoczęło się od odczytania ewangelii 
o narodzeniu Jezusa, wspólnej modlitwy, 
podzielenia się opłatkiem i złożenia sobie 
nawzajem życzeń. Były wspólnie śpiewane 
kolędy, a na stole nie zabrakło tradycyjnych 
potraw wigilijnych. Grupa przedszkolaków 

przedstawiła montaż słowno – muzyczny 
o Bożym Narodzeniu. Wszyscy byli zachwyceni 
grą małych aktorów i bardzo wzruszeni 
podniosłą, świąteczną atmosferą, która panowała 
w przedszkolu. Zorganizowany był też konkurs 
na najładniejszy stroik Bożonarodzeniowy.  
Nagrody, które  wręczyła dyrektor przedszkola 
Alicja Szczęsna otrzymali: Karina Jura, 

Wojciech Jochym (Grupa „Krasnale”),  
Wiktoria Kukiełka, Patrycja Ciupak 
(Grupa „Grzyby”), Mikel Stadniczenko  
( G r u p a  „ R y b y ” ) ,  W i k t o r i a  
Modrzejewska, Wiktoria Zurych, 
Wiktoria Łowisz, Emilia Zaczyk  (Grupa 
„Wiewiórki”) oraz  Oliwia Schmidt, 
Monika Kamińska (Grupa  „Motyle”).

Dzięki takim działaniom budzimy 
w dzieciach potrzebę pielęgnowania 
rodzinnych tradycji. Takie spotkanie 
z pewnością na długo zapadnie 
w pamięci przedszkolaków.

Irena Radyk

Program tego dnia dla uczniów klas I-III był 
bardzo urozmaicony. Panie Iza Tarnarzewska 
i Karolina Żubrecka zapoznały zgromadzonych  
ze sprawozdaniem z realizacji programu „Spójrz 
inaczej”. Po pięknej prezentacji, organizatorki 
nagrodziły zwycięzców konkursu literackiego na 
najładniejszą bajkę terapeutyczną, uczniów klas 
III: Gabriela Kukiełkę, Jakuba Będkowskiego 
i Aleksandra Tarnarzewskiego. Pozostali 
uczniowie, za aktywny udział w zajęciach 
i konkursach przeprowadzanych w ramach 
programu, otrzymali pamiątkowe kubki 
i bransoletki świecące w ciemności. Aby 
nikt nie zapomniał skąd pochodzi i w jaki 
sposób pracuje Mikołaj – Pani Anna Bierła 
przedstawiła interesującą i zabawną 
prezentację na ten temat. Następnie dzieci 
wysłuchały koncertu muzyków Filharmonii 
Dolnośląskiej z Jeleniej Góry. Po pięknym 
koncercie, podczas którego wszyscy 
wspólnie śpiewali i bawili się, uczniowie 
udali się na kolację i chwilę odpoczynku. 
Kolejną niespodzianką był występ teatralny 
uczniów klas IV-VI, przygotowany przez panie 
Dorotę Kusibab i Małgorzatę Michalik. Świetna 
zabawa przy muzyce i utworach Juliana Tuwima 
wprawiła uczniów w doskonały nastrój, który nie 
opuszczał ich do końca uroczystości. Po chwili 
wszyscy usłyszeli sygnał i zobaczyli światła 

Straży Pożarnej, która przywiozła Mikołaja, a co 
najważniejsze, również worki pełne prezentów. 
Mikołaj sprawdził wiedzę uczniów pytaniami 
quizu o bezpieczeństwie, który przygotowały 
panie Karolina Żubrecka i Iza Tarnarzewska. 
Dzieci pięknie odpowiadały i Mikołaj nie miał 
j u ż  w ą t p l i w o ś c i  –  p r e z e n t y  t r a f i ł y  
w odpowiednie ręce.

Organizatorzy uroczystości bardzo dziękują 
wszystkim tym, którzy przyczynili się do jej 
uświetnienia: Komisji do Spraw Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w Leśnej, Radzie 
Rodziców, Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Leśnej, wszystkim rodzicom.

red. Karolina Żubrecka Iza Tarnarzewska

Świątecznie i atrakcyjnie
w Przedszkolu „Szyszkowa Polana”

T r a d y c j ą  S z k o ł y  
Podstawowej w Smolniku 
stało się wystawianie jasełek 
przez uczniów klas II dla 
całej szkoły. Tak było też 
w  t y m  r o k u .  D z i e c i  
w barwnych kostiumach 
p r z e d s t a w i ł y  s c e n y  
z narodzin Jezusa, jak też 
cudowne  uzdrowien ie  
biednego pastuszka. Piękna dekoracja 
i efekty świetlne dodały spektaklowi 
prawdziwego uroku. Jasełka zostały 
przygotowane przez katechetkę Irenę 
Osajdzińską-Rozenbajger wspólnie 

z Jolantą Litwinowicz.
Przedstawienie okazało się 
b y ć  n i e z a p o m n i a n y m  
przeżyciem zarówno dla 
m a ł y c h  a k t o r ó w,  j a k  
i oglądających je widzów. 
Jasełka obejrzeli wszyscy 
uczn iowie  ze  szko ły.  
Dziękujemy wszystkim 
rodzicom, którzy pomogli 

n a m  w  p r z y g o t o w a n i u  t e g o  
przedsięwzięcia.

Irena Osajdzińska-Rozenbajger, 
Jolanta Litwinowicz

Światło Nocy
– przedstawienie jasełkowe

6 grudnia 2013 roku starszy, brodaty Pan 
w czerwonym stroju odwiedził - jak co roku 
- przedszkolaków z Miejsko-Gminnego 
Przedszkola w Leśnej. Długo oczekiwany 
gość wywołał uśmiech na twarzach dzieci. 
Został zaproszony do pięknie ustrojonej 
sali, gdzie czekał na 
strudzonego wędrowca 
wygodny fotel. Jako, 
że jest osobą bardzo 
wyczekiwaną, każda 
grupa przedszkolaków 
z a p r e z e n t o w a ł a  
Mikołajowi krótki  
program artystyczny. 
M i k o ł a j  b y ł  
oczarowany występem 
dzieci oraz laurkami 
j a k i e  o t r z y m a ł .  
B r o d a t y  P a n  b y ł  
r ó w n i e ż  m i l e  
zaskoczony, że pośród 
przedszkolaków mógł 
d o s t r z e c  m a ł y c h  

sobowtórów - „czerwonych mikołajków”. 
Po wspólnych piosenkach, zabawach 
i tańcach osobiście odwiedzał milusińskich 
w salach, gdzie rozdawał upragnione 
prezenty.  Zapraszamy za rok!

Bernarda Ziółkowska

W świątecznej atmosferze
w Miejsko-Gminnym Przedszkolu

w Leśnej

Przy wigilijnym stole

Mikołajki w klasach I-III w SP
w Smolniku
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W grudniu uczniowie klas IV- VI SP
w Smolniku po raz kolejny uczestniczyli
w cyklicznej już imprezie mikołajkowej 
p.n. „Spanko-czuwanko”, która trwała cała 
noc. Na początku dzieci obejrzały krótką 
prezentację multimedialną dotyczącą 
bohatera dnia. Następnie na dzieci czekała 
prawdziwa atrakcja w postaci kabaretu 
„Czerwony Kapturek”, przygotowanego 
przez nauczycieli. W przedstawieniu 
opartym na podstawie popularnej bajki 
wzięli udział: Pani Dyrektor Beata Czeczot  
(w roli wiedźmy - wróżki), Pani Monika 
Gąsiorowska (babcia), Pani Katarzyna 
Jabłońska (mama), Pan Marcin Smusz  
(Czerwony Kapturek), Pan Mariusz Sidor  
(wilk), Pan Kazimierz Juzyszyn (leśniczy), 
Pani Małgorzata Michalik i Pani Joanna 

Ślęzowska (kwiaty), Pan Adam Durlak i Pan  
Jarosław Zimowicz (drzewa) oraz Pani  
Dorota Kusibab (narrator). Uczniowie byli 
zachwyceni występem, który nagrodzili 
gromkimi brawami.

Kolejnym punktem programu był pokaz 
artystyczny. Po kolacji uczniowie 
poszczególnych klas mieli okazję 
zaprezentować się przed resztą swoich 
kolegów. Każda klasa miała za zadanie 
przygotować list do Mikołaja w formie 
obrazkowej oraz układ taneczno-wokalny 
do wybranej piosenki o świętym.  
Końcówkę mikołajkowego wieczoru dzieci 
spędziły na grze terenowej przygotowanej 
przez harcerzy z 33 DW „P.O.G.O.” i 12 DH 
„Żagiel”. Co prawda cisza nocna została 

ogłoszona o godz. 
24:00, to dzieci 
jeszcze długo nie 
m o g ł y  z a s n ą ć .  
T r o s z k ę  n i e -
w y s p a n e ,  a l e
w wyśmienitych 
nastrojach i w pełni 
wrażeń, opuściły 
szkołę w godzinach 
porannych.  Tak 
ciekawy wieczór 
przygotowały Panie 
Dorota Kusibab,  
M a ł g o r z a t a  
M i c h a l i k  o r a z    
Aleksandra Lejko.

Aktualności

W grudniu, w MOKiS w Oleśnicy odbyła się 
impreza sportowo – rekreacyjna z okazji
60-lecia Szkolnego Związku Sportowego na 
Dolnym Śląsku. W zawodach, które miały 
formę zarówno zabawy, jak i rywalizacji 
wystartowało 6 szkół, najlepszych od wielu 
lat we współzawodnictwie sportowym 
naszego województwa. Udział w tej 
imprezie był sporym wyróżnieniem dla 
Szkoły Podstawowej w Smolniku i dlatego 
jest nam niezmiernie miło, że zaproszono 
tam naszych uczniów wraz z nauczycielami, 
rodzicami oraz dyrektorem szkoły.

Drużyny startowały w składach: uczniowie 
z klas I – VI, nauczyciel wychowania 
f i z y c z n e g o ,  
p r z e d s t a w i c i e l  
dyrekcji szkoły, 
dwójka rodziców 
(mama i tata ) oraz 
Gwiazda sportu.
W naszej drużynie 
w y s t ą p i ł  j e d e n
z  n a j l e p s z y c h  
p o l s k i c h  
s p r i n t e r ó w ,  
wielokrotny Mistrz 
Polsk i ,  s rebrny  
medalista ME 4 x 
100, złoty i srebrny 
medalista z MME -  
Marcin Jędrusiński. 

Rywalizacji towarzyszyły duże emocje
i poświęcenie zawodników, ale nie wynik  
był najważniejszy, tylko wspólna zabawa
i możliwość aktywnego spędzenia czasu. 
Konkurencje były bardzo atrakcyjne - 
wyścig raków, wyścig na piłkach 
skakankach ,  z łap  p i łkę ,  sz ta fe ta  
sprawnościowa, wyścig z nakładaniem 
kółek, wyścig rydwanów. Drużyna SP
w Smolniku bezkonkurencyjna była
w sztafecie sprawnościowej, a największą 
frajdę przysporzył wyścig rydwanów.

Widzowie docenili wysiłek uczestników, 
czego wyrazem był gorący doping oraz 
wielkie brawa dla wszystkich startujących.

UCZNIOWIE I GWIAZDY"
- 60-lecie SZS

SPANKO-CZUWANKO
klas IV - VI

Powszechnie wiadomo, że żadna książka 
ani film nie zastąpią kontaktu z innym 
człowiekiem. Dlatego właśnie klasy I b i I a 
uczestniczyły w spotkaniu z wieloletnim 
pasjonatem – pszczelarzem panem  
Zdzisławem Gagatek. W czasie prelekcji 
dzieci w ciekawy i przystępny sposób 
dowiedziały się wielu informacji na temat 
pracowitości i organizacji pracy pszczół, ich 
życia i  zwyczajów. Mogły dotknąć
i obejrzeć na własne oczy podstawowe 
narzędzia pszczelarza jakimi są podkurzacz, 
ramki na miód, strój do podbierania miodu. 
Pan Gagatek przyniósł wiele zdjęć, które 

zobrazowały to co mówił i utrwaliły 
przekazane wiadomości. Interesujące były 
ciekawostki opowiadane przez prelegenta. 
Jedną z nich to, że owady te są symbolem 
pracy zespołowej, solidarności i dobrej 
komunikacji. Zatem warto być pracowitym 
jak pszczółka i  utrzymywać swoje 
środowisko w czystości i porządku. Na 
koniec spotkania dzieci mogły skosztować 
miodu, „prosto z pasieki”,  którym 
posmarowany był świeżutki razowy chleb. 
Dziękujemy panu Gagatkowi za cudowną 
lekcję o pszczołach, a organizatorkom pani  
Marii Załęcznej i Grażynie Mołdoch za 

p r z y g o t o w a n i e 
spotkania.

Mam nadzieję, że 
od dzisiaj żadne 
dziecko nie pomyli 
p s z c z o ł y  z  o s ą
i będzie pamiętało, 
że pszczoła atakuje 
nie dlatego, że ma 
taki kaprys, tylko 
b o i  s i ę  o  b e z -
pieczeństwo  swoje 
i swojej pszczelej 
rodziny.

red. Iza 
Tarnarzewska

Spotkania z ciekawymi ludźmi
Magia niezwykłego okresu Świąt Bożego 
Narodzenia zachęciła dzieci i rodziców 
Miej sko -Gminnego  Przedszko la
w Leśnej do wspólnych warsztatów 
plastycznych oraz zajęć otwartych pt. 
„Święta tuż, tuż”, które odbyły się
w grupach: Wiewiórki, Krasnale, Grzyby. 
Celem tych niecodziennych zajęć było  
wspólne przygotowanie przez zespół 
twórców dziecko -  rodzic kartek 
ś w i ą t e c z n y c h ,  c h o i n e k ,  o z d ó b  
bożonarodzeniowych oraz dostarczeniu 
dzieciom wiedzy dotyczącej tradycji
i zwyczajów Świąt 
B o ż e g o  N a r o -
dzenia. Wszyscy 
obecni na warsz-
tatach i zajęciach 
otwartych wykonali 
różnorodne, krea-
tywne, kolorowe 
ozdoby świąteczne. 
Dzięki tej wspólnej 
pracy dzieci mogły 
poznać i zrozumieć 
istotę zanikających 
obyczajów bożo-
narodzeniowych,  
rodzice natomiast 
mieli możliwość 
wykonania „kolo-
r o w y c h  d z i e ł ”  

wspólnie ze swoimi pociechami.

Warsztaty plastyczne przeprowadziły panie 
Bernarda Ziółkowska, Cecylia Piela, 
Bogusława Piotrowska, natomiast zajęcia 
otwarte dla rodziców - pani Agnieszka 
Kukiełka.

Uczestnikom gratulujemy ciekawych prac, 
które stały się ozdobą naszej placówki. 
Rodzicom i naszym przedszkolakom 
dziękujemy za aktywny udział, współpracę
i mile spędzony czas.

Bernarda Ziółkowska
Cecylia Piela

Warsztaty plastyczne
„Święta tuż, tuż” 
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W grudniu 2013 r. odbyło się spotkanie 
Burmistrza Leśnej z pracownikami Ośrodka 
Kultury i Sportu. Głównym tematem spotkania 
było podsumowanie rocznej pracy. Nie 
zabrakło też akcentów świątecznych.
W spotkaniu uczestniczyła również 
Małgorzata Gut-Twardowska, Zastępca 
Burmistrza Leśnej. 

Analizę rocznej pracy przedstawiła Joanna 
Pietras, Dyrektor Ośrodka Kultury i Sportu 
w Leśnej ,  akcentując najważniejsze 
osiągnięcia całej placówki, jak i każdego
z pracowników. Pani Dyrektor podkreśliła 
zauważalny rozwój 
Ośrodka nie tylko
w zakresie liczby 
imprez, ale również 
pod względem ich 
jakości i rodzaju 
prowadzonych form. 
Burmistrz Leśnej, 
J a n  S u r o w i e c  
przekazał podzię-
kowania dla wszyst-
kich pracowników 
OKiS za uzyskane 
e f e k t y  p r a c y ,  
z a a n g a ż o w a n i e
i zgodne współdzia-
ł a n i e .  W y r a z i ł  
zadowolenie z pos-

tępów, jakie poczynił Ośrodek m.in.
w obszarze starań o środki unijne, jak również 
z powodu uporządkowania spraw księgowych 
i administracyjnych. Wyraził także nadzieję na 
dalsze postępy m.in. w zakresie digitalizacji 
zbiorów bibliotecznych. Podczas spotkania nie 
zabrakło również życzeń z okazji Świat 
Bożego Narodzenia i Nowego Roku.

Miłym akcentem spotkania były nagrody
i wyróżnienia, które otrzymali pracownicy 
OKiS, łącznie z Panią Dyrektor. Wszystkim 
wyróżnionym składamy gratulacje. 

K.W

„Tryb warunkowy” Hanny Cygler to opowieść
o perypetiach młodej studentki anglistyki, Zofii 
Knyszewskiej. Akcja powieści rozgrywa się
w czasach, w których powstała „Solidarność”
i wprowadzono stan wojenny, ludzie byli 
internowani. „Tryb warunkowy” to książka
o trudnych decyzjach, jakie często podejmujemy 
nie mając świadomości, jak wielki wpływ będą 
one miały na nasze późniejsze losy. Jest to życiowa 
opowieść, którą czyta się bardzo przyjemnie.
Wspaniała lektura dla każdego. Polecam!
O dalszych losach Zofii Knyszewskiej opowiadają 
dwie książki Hanny Cygler zatytułowane: 
„Deklinacja męska / żeńska” oraz „Przyszły 
niedokonany”.

( BK )

Kącik czytelnika

Osoby 50+ są wykluczone cyfrowo. Na 13 mln 
osób po 50 roku życia, tylko 3 miliony 
k o r z y s t a j ą  z  I n t e r n e t u  i  n a r z ę d z i  
multimedialnych tj.: tablety, komórki czy 
smartfony. Jest tak nie dlatego, że nie mają 
sprzętu, ale głównie z powodu strachu
i przekonania, że to im się nie przyda, że jest 
niepotrzebne. 

Jednak wystarczy się spotkać, rzucić hasło – 
Internet, komputer, latarnik, a cały ten strach 
nabiera nowego wymiaru – zwykłej 
codzienności. 

Na pierwszych zajęciach w Ośrodku Kultury
i Sportu w Leśnej był jeden laptop i wokół 
niego 10 osób. Wszyscy uważnie słuchali

o projekcie PCRS (Polska Cyfrowa Równych 
S z a n s ) ,  r e a l i z o w a n y m  p r z e z  M A C  
(Ministerstwo Administracji i Cyfryzacji)
i Stowarzyszenie „Miasta w Internecie”. 
Polega on na zachęcaniu do korzystania
z Internetu osób dojrzałych. Zajęcia 
prowadzone są przez przeszkolone osoby tzw.: 
Latarników, ludzi z pasją dzielenia się wiedzą.

Na kolejne zajęcia uczestnicy zjawili się ze 
swoimi laptopami. Niektóre pożyczone, inne 
wyciągnięte z szafy, prawie wszystkie udało się 
uruchomić (niektóre nie miały funkcji łączenia 
się z WiFi). 

(Małgorzata Walczak)

Dnia 11.12.2013 r. komisja konkursowa 
rozstrzygnęła konkurs plastyczny pod 
hasłem: „Miś - moim najlepszym 
przyjacielem” ogłoszony przez 
Bibliotekę Publiczną w Pobiednej. Do 
konkursu zgłoszono 17 prac z czego 3 
prace odrzucono, ponieważ nie spełniały 
regulaminu konkursu. Komisja wyłoniła 
zwycięzców trzech pierwszych miejsc
w 3 kategoriach wiekowych. Laureaci to 
przedszkolaki i uczniowie Zespołu 
Szkolno-Przedszkolnego w Pobiednej. 
Serdecznie im gratulujemy.

Kat. 1 - dzieci 5-7 lat:
I miejsce - Oktawia Matacz lat 6, 
II miejsce - Kamila Raczyńska lat5,
III miejsce - Sandra Jaczenia 

Kat. 2 - uczniowie kl. II - III:
I miejsce - Marcin Raczyński lat 8, 
II miejsce - Natalia Ignaczak kl.III
III miejsce - Patrycja Brożek kl.III

Kat. 3 - uczniowie kl. IV -VI:
I miejsce - Kinga Lepkichler kl.V,

II miejsce - Dagmara Osiej kl.V,
III miejsce - Dorota Gładysz - kl.V

Zwycięzcom wręczono dyplomy
i upominki rzeczowe

Komisja Konkursowa zebrała się w dniu 
11.12.2013r. Po przeanalizowaniu wszystkich 
zgłoszonych do konkursu propozycji w liczbie 
31 Komisja wybrała do II etapu 5 nazw. W toku 
głosowania oraz po dokonaniu oceny zgodności 
z Regulaminem Konkursowym i zawartymi
w nim kryteriami oceny tj.

-oddanie charakteru obiektu, oryginalność 
nazwy, pozytywne skojarzenia związane
z zabawa i rekreacją

- wartości marketingowe - łatwość rozpoznania 
i  z identyfikowania obiektu,  ła twość 
zapamiętania,  pozytywne skojarzenia 
dotyczące obiektu.

Komisja Konkursowa jednogłośnie wybrała 
zwycięską nazwę placu zabaw: Słoneczne 
Orlikowo, autor nazwy Justyna Mizioł.

Nagroda została wręczona laureatce konkursu 
tuż przed Świętami Bożego Narodzenia, w dniu 

20 grudnia 2013 r. podczas II Szkolnego 
Przeglądu Kolęd i Pastorałek, organizowanego 
przez Szkołę Podstawową im. Jana Pawła II
w Smolniku. Tego dnia komisja konkursowa 
pod przewodnictwem Małgorzaty Gut-
Twardowskiej - Zastępcy Burmistrza Leśnej 
nagrodziła niczego niespodziewającą się 
Justynę Mizioł kaskiem rowerowym, plecakiem 
oraz zestawem gadżetów. Uroczystość odbyła 
się na scenie w sali widowiskowej Ośrodka 
Kultury i Sportu, gdzie odbywał się Przegląd. 
Laureatka konkursu jest uczennicą Szkoły 
Podstawowej im. Jana Pawła II w Smolniku, 
tym milej zapewne było być oklaskiwanym 
przez całą społeczność szkolną. 

Obecnie trwają prace nad przygotowaniem 
tablicy z nazwą, która zostanie zamontowana
w widocznym miejscu na placu zabaw przy 
kompleksie boisk sportowych “Moje boisko – 
Orlik 2012”.                                       (JP/AZ-P) 

Słoneczne Orlikowo w Leśnej

Konkurs plastyczny
„Miś - moim najlepszym przyjacielem”

- rozstrzygnięty!

Podsumowanie rocznej pracy
w Ośrodku Kultury i Sportu

Latarnicy
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KANCELARIA 
UBEZPIECZENIOWA

UBEZPIECZENIA KOMUNIKACYJNE LEŚNA         

UBEZPIECZENIA MAJĄTKOWE UL.KOCHANOWSKIEGO 6

UBEZPIECZENIA ROLNEI FIRM TEL. 606 381 785, 660 786 075

UBEZPIECZENIA ZDROWIA I ŻYCIA Godziny otwarcia:

UBEZPIECZENIA TURYSTYCZNE I INNE    pon.-pt. 10.00 – 17.00

poza godzinami otwarcia i w soboty możliwość dojazdu do klienta

DUŻY WYBÓR TOWARZYSTW UBEZPIECZENIOWYCH

PRZYJDŹ I SPRAWDŹ ILE MOŻESZ ZAOSZCZĘDZIĆ

PORADNIA OKULISTYCZNA

 Świeradów-Zdrój ul.Zdrojowa2
 

Bezpłatnie w ramach NFZ
 

PORADNIA JASKRY 

Tomograf okulistyczny 

Badania:
 
SOCT –

 
plamek

  

RNFL

 

OCT

 

GDX HRT GCC 

 

rejestracja tel.

 

792

 

363

 

542

 

Pn. i Śr. 15.00 –

 

19.00

 

Wt. i Czw. 9.00 –

 

15.00

 

  

Podane ceny są cenami netto (należy doliczyć 23% VAT).Podane ceny są cenami netto (należy doliczyć 23% VAT).Podane ceny są cenami netto (należy doliczyć 23% VAT).

cennik reklam

cała strona (24 moduły)

pół strony (12 modułów)

1/4 strony (6 modułów)

wizytówka (2 moduły)

360 zł

180 zł

  90 zł

  30 zł

Dyrekcja i nauczyciele Miejsko-Gminnego Przedszkola w Leśnej serdecznie dziękują Radzie Rodziców oraz 
wszystkim, którzy pomogli w przygotowaniu pięknych i ciekawych ozdób świątecznych na Kiermasz 
Bożonarodzeniowy. Zebrana kwota w wysokości 1095 zł w znacznym stopniu zasiliła konto Rady. Pieniądze służyć 
będą wszystkim dzieciom naszego przedszkola. Dziękujemy i zapraszamy do dalszej współpracy.

Alicja Szczęsna

P o d z i ę k o w a n i e

MEDYCYNA ESTETYCZNA
Joanna Węcławik Lekarz Dentysta

KWAS HIALURONOWY: 
* wypełnianie zmarszczek pod  oczami, likwidacja sińców pod oczami 
* powiększanie i modelowanie ust, podnoszenie kącików ust 
* modelowanie kształtu twarzy, wolumetria, modelowanie kości policzkowych, wypełnianie bruzd 
nosowo-wargowych
* likwidacja trzeciej powieki, unoszenie brwi, optyczne powiększanie oka

BOTOX:
* likwidacja zmarszczek czoła, ”lwich” zmarszczek
* likwidacja zmarszczek bocznych oczu „kurzych  łapek”
* leczenie bruksizmu (zgrzytanie zębami)

INNE ZABIEGI: 
* mezoterapia igłowa szyi, twarzy oraz okolicy podoczodołowej 
* likwidacja tkanki tłuszczowej podbródka i okolicy mięśni żwaczy 

Tel.  534  355  555
OD 20.01.2014 GABINET STOMATOLOGICZNY PRZENIESIONY NA 

UL.KOMBATANTÓW 2 W LEŚNE
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Podsumowanie rundy jesiennej sezonu 2013-2014
Udany powrót Włókniarza do 

Okręgówki!

Znakomity początek, brak sił w końcówce, 
ale mimo wszystko na duży plus można 
zapisać powrót po 11-stu latach do Klasy 
Okręgowej leśniańskiego Włókniarza. 
Zespół z nad Kwisy jest uznawany za 
rewelację tegorocznych rozgrywek, choć 
przez wielu przed sezonem był skazywany 
na pożarcie. Wbrew sceptykom drużyna 
Bebiego Dżamalisa wygrała pierwsze 6 
meczy z rzędu i wygodnie usadowiła się
w czubie tabeli, później przyszło kilka 
gorszych występów, jednak ostatecznie na 
półmetku rozgrywek sezonu 2013/2014 
Włókniarz ze stratą ledwie 3 pkt. do lidera
z Mirska zajmuje 4. miejsce, ze sporymi 
nadziejami na rozpoczynającą się w marcu 
rundę wiosenną. Przed nami wcześniej 
jednak długa zimowa przerwa, w której 
sporą pracę muszą wraz z trenerem wykonać 
piłkarze MGKS-u, szczególnie jeśli chodzi 
o przygotowanie siłowe i wytrzymało-
ściowe, gdyż ewidentnie w końcowych 
meczach brakowało sił w nogach naszym 
zawodnikom. Jest to bardzo ważny okres 
przygotowawczy, który będzie miał 
znaczenie nie tylko na rundę wiosenną, ale
i na cały rok, dlatego tym bardziej trzeba się 
przyłożyć do pracy w często trudnych
i żmudnych treningach. Plan minimum, 
jakim było utrzymanie w lidze już stał się 
faktem, teraz przed Włókniarzem wyższe 
cele, jakim na pewno byłoby utrzymanie się 
w pierwszej ósemce drużyn na koniec 
sezonu, każde miejsce wyżej, byłoby 
sporym sukcesem. Apetyty wielu fanów 
zaostrzyły się po początkowych sukcesach, 
jednak dajmy tej drużynie trochę więcej 
czasu na ogranie się i  na zdobycie 
doświadczenia przez młodszych piłkarzy
i nie wymagajmy od nich, że od razu 
szturmem wezmą zwycięstwo w Klasie 
Okręgowej.

Najlepsi kibice w naszej lidze!

Na to miano z pewnością zasłużyli fani 
niebiesko-biało-zielonych z Leśnej, którzy 
wyróżnial i  s ię  ubiorem w barwach 
klubowych, jak i głośnym dopingiem, często 
okraszonym pokazami pirotechnicznymi, 
nie tylko na meczach u siebie, ale także 

podczas wyjazdowych spotkań. Sporym 
wsparciem w tworzeniu niepowtarzalnej, jak 
na taki szczebel rozgrywek, atmosfery na 
trybunach był ufundowany przez Władze 
Miasta bęben, który gromadził wokół siebie 
ogromną rzeszę kibiców, chętnych do 
sportowego, zdrowego dopingowania 
swojej drużyny. Pięknie wyremontowany 
stadion przy Sienkiewicza gromadził 
podczas wielu spotkań niewiarygodną liczbę 
kibiców, a kulminacją był derbowy mecz
z Łużycami Lubań, który obejrzało ponad 
700 widzów. Jednak pod względem 
atmosfery na trybunach, najciekawsze były 
mecze z Nysą Zgorzelec oraz wyjazdowy
z Włókniarzem Mirsk. Pierwszy zakończył 
się dość niechlubnie burdami pod stadionem, 
jednak sam spektakl stworzony podczas 
meczu przez grupy najzagorzalszych fanów 
obu ekip wprawił wielu w zdumienie. 
Przebił to jednak mecz w Mirsku, na który 
nas i  k ib ice  z  popula rne j  „Żyle ty” 
przygotowali  s ię  naprawdę godnie,
a  a t m o s f e r a  j a k ą  s t w o r z y l i  w r a z
z zaprzyjaźnionymi fanami Włókniarza 
Mirsk, sprawiła że wiele ludzi bardziej niż 
wydarzeniami boiskowymi interesowała się 
tym co dzieje się na trybunach. Fani już 
ostrzą sobie apetyty na wiosnę, zaopatrują 
się w kolejne gadżety klubowe i liczą na 
dobre występy Włókniarza również po 
przerwie zimowej.

Zarząd działa na piątkę!

P r z y  p o d s u m o w a n i a c h  n i e  m o ż n a 
zapomnieć, o tych którzy wykonali na rzecz 
klubu najwięcej pracy, a którzy spotykają się 
- nie wiedzieć dlaczego - z częstą krytyką
i z ogromnymi oczekiwaniami, którym nie 
zawsze mogą sprostać, bowiem wykonują tą 
pracę społecznie, często ograniczeni 
czasowo ze względu na własne codzienne 
obowiązki, a mimo wszystko starają się jak 
mogą. Mowa oczywiście o Zarządzie Klubu, 
który jak może nie wszyscy wiedzą, ma 
naprawdę sporo obowiązków, ale swoją 
pracę wykonuje naprawdę należycie, często 
kosztem własnych codziennych spraw, dążą 
do tego aby MGKS Włókniarz cieszył się 
nadal takim zainteresowaniem, jak do tej 
pory, aby piłkarzom niczego nie brakowało, 
aby futbol sprawiał radość leśniańskiej 
społeczności. Prezesem od wielu lat jest 

Janusz Surwiło, spora w tym jego zasługa, że 
obecnie Klub znajduje się w tym miejscu,
w którym jest, ale sporą pracę wykonują też 
pozostali członkowie Zarządu: Wiceprezes – 
Tomasz Skwierczyński, Sekretarz – Adam 
Kasprzyk i Członkowie Zarządu – Łukasz 
Świątek i Zbigniew Rybałko. To na tym 
współdziałaniu 5 ludzi, zorientowanych na 
wspólnym celu korzysta nie tylko ta 
zainteresowana piłką nożną rzesza ludzi
w Leśnej, ale i całe społeczeństwo, gdyż 
Włókniarz jest znakomitą promocją miasta 
w całym okręgu jeleniogórskim.

Wsparcie nie do ocenienia!

Nie byłoby jednak tej atmosfery, tego 
poruszenia w Leśnej, jakie wywołuje 
Włókniarz występami w Klasie Okręgowej 
gdyby nie wsparcie Urzędu Miejskiego
w Leśnej, ale i wielu sponsorów. To Urząd 
Miejski w Leśnej jest głównym wsparciem 
finansowym dla Organizacji Pożytku 
Publicznego z terenu Gminy, bez tych 
ś r o d k ó w  p r o w a d z e n i e  s t a t u t o w e j 
działalności Klubu byłoby niemożliwe, 
jednak nie jest to spełnienie wszystkich 
potrzeb klubu, dlatego Zarząd postarał się
o znalezienie prywatnych sponsorów, którzy 
umożliwili  sprostanie wymaganiom 
finansowym stawianym przez udział zespołu 
w wyższej klasie rozgrywkowej. Szczególne 
słowa uznania należą się firmie “Janar”
z Kościelnika Górnego, firmie przewozowej 
Bieleccy Bus, firmie M7 oraz wielu wielu 
innym. Nie sposób opisać jak cenne było to 
dla nas wsparcie, czasem większą kwotę, 
czasem mniejszą, ale każdy z darczyńców 
był dla nas na wagę złota. Liczymy, że
w nowym roku współpraca z klubem będzie 
dalej nawiązana i zdołamy się dalej rozwijać 
sportowo i organizacyjnie.

Sponsorzy Klubu:
Gmina Leśna, “BIELECCY” Przewozy 
Osobowe, Przedsiębiorstwo “JANAR” Jan 
Szybko ,  “ P L U S ”  Janusz  Su rwi ło , 
“DEKORATOR” Małgorzata Surwiło, 
Hotel i Restauracja “LELIWA”, Firma 
DOL-MA, Twoje polisy - korzystne 
ubezpieczenia, “STELLA” Agnieszka 
Stelzer, “SIWY” Auto Szkoła, Tynki 
maszynowe - G. Smoliński, K.Stelzer, FHU 
“Toma” Tomasz Skwierczyński, Restauracja 
“Toscana”, Czocha hotel, Czocha camping, 

“AGES” usługi pogrzebowe, Stacja 
Kontroli Pojazdów BODAK, “FUN-
VIDEO” Robert Kurdziko, “ART-KOMP”, 
“TOM-KOP” T. Śliwiński, “TEAM-
WORK CONCEPT” stolarnia, “DAN-
WIT” - rehabilitacja D. Koko, W. Dziekan, 
“Jupiter-Net”, “Anstal”, Trans - Jack,

Na koniec przyszedł czas na 
świętowanie!

Dzięki uprzejmości sponsora Klubu 
“Włókniarz” Hotelowi Leliwa zarówno 
działacze, piłkarze, sponsorzy i wszyscy, 
którym Klub chciał podziękować mogli 
w s p ó l n i e  ś w i ę t o w a ć  u d a n ą  r u n d ę
i wykonaną pracę, na zabawie kończącej rok 
2013. Impreza zorganizowana naprawdę 
wzorowo odbyła się w Domu Weselnym 
przy Restauracji Leliwa, a na zaproszenie 
Władz Klubu zjawił się na niej także 
Burmistrz Miasta Pan Jan Surowiec, który 
p o g r a t u l o w a ł  p i ł k a r z o m  w y n i k ó w 
sportowych, a Zarządowi sukcesów 
organizacyjnych i życzył wszystkiego 
dobrego na przyszłość. Po oficjalnych 
wystąpieniach klubowy speaker Wojciech 
Krawiec w swoim stylu życzył wszystkim 
udanej zabawy i taka też trwała do późnych 
godzin nocnych W tym miejscu w imieniu 
wszystkich gości chcielibyśmy jako Zarząd 
p o d z i ę k o w a ć  P a n u  Wa l d e m a r o w i 
Kwiatkowskiemu za organizację tej 
imprezy. 

Oddajcie 1% podatku na MGKS 
Włókniarz Leśna!

Od tego roku istnieje możliwość odpisania 
1% podatku na rzecz naszego klubu, co nie 
ukrywając będzie dla klubu sporym 
wsparciem. Każda nawet mała kwota 
przekazana nam w ten sposób wesprze nasz 
dalszy rozwój, a co za tym idzie m.in. 
również rozwój młodzieży trenującej
w grupie juniorów, czy poprawę posiadanej 
bazy sportowej służącej aktywnemu 
spędzaniu czasu wolnego. Wystarczy 
jedynie w odpowiedniej rubryce rozliczenia 
podatkowego wpisać dane klubu. Ulotki
z instrukcją i danymi znaleźć można w kilku 
p u n k t a c h  w  L e ś n e j ,  j a k  r ó w n i e ż
w Miłoszowie. Liczymy bardzo na Waszą 
pomoc. 

RED. ŁUKASZ KOPKA

W dniach 22-24 listopada 2013 roku
w Tychach odbyło się szkolenie animatoró-
winstruktorów przygotowujące do realizacji 
programu „Mistrzowie Białego Orlika”, 
współfinansowanego przez Ministerstwo 
Sportu i Turystyki. Szkolenie prowadzili:  
trener klasy mistrzowskiej hokeja na lodzie 
Andrzej Tkacz, trenerzy II klasy hokeja na 
lodzie - Wojciech Tkacz i Dariusz Garbocz 
oraz Mariusz Czerkawski. Wszyscy instruk-
torzy to byli reprezentanci Polski oraz 
olimpijczycy. W trakcie szkolenia uczestnicy 
poznali m.in. podstawowe zasady bezpiecz-
nego korzystania z lodowiska, podstawy 
metodyki i ćwiczenia pomocnicze przy 
nauczaniu jazdy na łyżwach, zasady gry
w mini hokeja oraz założenia Programu 

„Mistrzowie Białego Orlika”. W szkoleniu 
wzięło udział 100 osób z całej Polski, wszys-
cy otrzymali certyfikat uprawniający do 
prowadzenia zajęć 
na lodowiskach
w  z a k r e s i e  
nauczania jazdy na 
ł y ż w a c h  o r a z  
p r o w a d z e n i a  
dziecięcych drużyn 
mini hokeja. Z na-
szej gminy w bez-
płatnym szkoleniu 
p r z y  w s p a r c i u  
Ośrodka Kultury
i Sportu w Leśnej 
uczestniczył Mar-

cin Kwaśniewicz – animator na kompleksie 
boisk Orlik w Leś-nej. Gratulujemy nieza-
pomnianych wrażeń oraz zdobycia nowych 

u m i e j ę t n o ś c i
w  d o b o r o w y m  
t o w a r z y s t w i e .  
Szkolenie idealnie 
skomponowało się 
z realizacją pro-
jektu „Aktywizacja 
sportowa w kierun-
ku tenisa ziemne-
go, nauki jazdy na 
ł y ż w a c h  o r a z  
animacji zajęć na 
p l a c u  z a b a w ”
w ramach kampa-

nii „Postaw na rodzinę” i „Zachowaj trzeźwy 
umysł” finansowanego z Funduszu Miejsko - 
Gminnej Komisji Rozwiązywania Probl-
emów Alkoholowych. Dzięki projektowi 
zakupione zostały łyżwy, które będą 
wypożyczane mieszkańcom korzystającym
z lodowiska w Leśnej. Zdobyte umiejętności 
animatora podczas szkolenia posłużą do 
uatrakcyjnienia bezpiecznego pobytu dzieci 
na lodowisku. Jak tylko nastąpią korzystne 
warunki pogodowe zapraszamy mieszkańc-
ów do korzystania z obiektu. 

(Anna Zawisza-Paliwoda)

Całą galerię ze szkolenia można zobaczyć  na 
profilu na Facebooku facebook.com/Sport7pl

Grał w hokeja z Mariuszem Czerkawskim



str. 16
15 stycznia 2014

nr 1 (24) Informacje i ciekawostki

ŁAMIGŁÓWKA 
Ile zapałek należy usunąć?
Na rysunku ułożono 16 jednakowych kwadratów.
Ile występuje na tym rysunku wszystkich kwadratów rozmaitych 
wielkości?
Jaką najmniejszą liczbę zapałek trzeba usunąć, aby w pozostałej 
figurze wcale nie występowały kwadraty?

Odpowiedzi proszę przesyłać na adres: k.rybalko@lesna.pl

Pierwsze 2 osoby w nagrodę za rozwiązanie naszej łamigłówki dostaną gadżety 
promocyjne Gminy Leśna!!!! Odbiór nagród w pokoju nr 7 – budynek przy ul. Rynek 19.

Zapraszamy do udziału w zabawie!

Rozwiązanie łamigłówki z wydania sierpniowego:

Osoby, które udzieliły poprawnej odpowiedzi jako pierwsze, to: Luiza Szastało, Dorota Pakuła
Dziękuję za przesłane odpowiedzi!

~• ~

Oldboye z Leśnej
zagrali w Oderwitz

W dniu 28 grudnia ubiegłego 
roku, na zaproszenie Oldboyów 
z niemieckiego Oderwitz, 
rozegrany został  Halowy 
Turniej Piłki Nożnej z udziałem 
naszych Oldboyów z Leśnej. Na 
turnieju nasi piłkarze wystąpili 
w składzie: Grzegorz Stelzer, 
Mirosław Kołodziejczyk, 
Waldemar Galik, Grzegorz 
Maciorowski, Janusz Surwiło, 
Artur Gilewski, Sławomir 
Benke, Waldemar Isko, Marek 
Witkoś i Arkadiusz Rejman.
W turnieju w sumie brało udział 
9 drużyn, w tym osiem drużyn 
niemieckich. Na zaproszenie 

n i e  o d p o w i e d z i e l i 
z a p r z y j a ź n i e n i  p i ł k a r z e
z Liberca. Pierwsze trzy mecze 
zakończyły się wynikami: jedna 
wygrana, jeden remis i jedna 
porażka. Pomimo dobrej gry, 
niestety to nie wystarczyło, aby 
zakwalifikować się do ścisłego 
finału. Naszym piłkarzom 
pozostało walczyć o piąte 
miejsce. I udało się – nasi 
oldboye zagrali  świetnie,
w dwóch ostatnich meczach 
strzelili aż 9 bramek, tracąc 
tylko jedną.  Gratulujemy
i życzymy dalszych sukcesów.

S.F.

Rok 2013 przechodzi do historii, a był on dla 
szkółki Piłkarskiej LTS Leśna bardzo udany. 
Nie można tu mówić o szczęściu, ale
o ciężkiej pracy zawodników i kadry 
szkoleniowej, która przyniosła wymierne 
efekty na boisku.  Działalność została oparta 
na fachowym sztabie szkoleniowym
i organizacyjnym, a program szkoleniowo-
treningowy na wzorach najlepszych 
Akademii Piłkarskich.

Klub posiada trzy grupy wiekowe, 
umiejętnie prowadzone przez młodych
i ambitnych trenerów. Najstarszą grupą, 
której opiekunem jest Rafał Wichowski są 
młodzicy, którzy będąc debiutantami nie 
przegrali w tym roku ani jednego meczu z 11 
spotkań ligowych w ramach rozgrywek Ligi 
Terenowej Młodzik sezonu 2013/2014. 
Zdobyli tym samym komplet 33 punktów
i mają 8-o punktową przewagę nad 
wiceliderem. Jest to dość duży zapas, który 
pozwala w rundzie wiosennej na spokojny 
start i walkę o awans do klasy Okręgowej. 
Bilans bramek to 40 zdobytych, a tylko 6 
straconych. 

Dwie pozostałe grupy, czyli żaki i orliki
z sukcesami uczestniczą w turniejach 
organizowanych przez jeleniogórski OZPN. 
Chłopcami w tych kategoriach zajmują się 
odpowiednio Piotr Hejda i Mariusz Sidor.

Do sukcesów na pewno można zaliczyć 
u d z i a ł  w  M i ę d z y n a r o d o w y m 
Młodzieżowym Turnieju Piłki Nożnej 
Zina Dobiegniew Cup 2013. Po raz 
pierwszy w historii udział wzięła w tych 
prestiżowych zawodach drużyna z Gminy 
Leśna pod opieką trenera Mariusza 
Sidora. Wyjazd dzieci był dofinansowany 
przez GMKRPA w Leśnej.

Jak mówi prezes Stowarzyszenia LTS 
Sławomir Senkowski, w najbliższych 
planach jest utworzenie tzw. grupy 

,,Bambino", w której tajniki piłkarstwa 
miałyby poznawać dzieci w wieku 4-5 lat. 
Warto w tym miejscu przypomnieć, że 
działalność Pana Sławomira została 
zauważona i doceniona. Otrzymał on 
bowiem tytuł Pasjonata Sportu, przyznany 
przez Klub Sportowa Polska, o czym 
pisaliśmy w już w PL. 

Szybki rozwój i sukcesy Klubu, to praca 
zespołowa wielu ludzi oraz ogromne 
wsparcie i zaangażowanie rodziców, którzy 
nie tylko motywują dzieci do aktywności 
ruchowej, ale swoim zaangażowaniem 
mocno wspierają Zarząd Stowarzyszenia. 
Czynnie uczestniczą w życiu klubu,
a głośnym dopingiem na meczach swoich 
poc iech  s twarza ją  n i epowta rza lną 
atmosferę. W ostatnim czasie rodzice mocno 
w ł ą c z y l i  s i ę  w  p r a c e  r e m o n t o w e 
pomieszczeń przydzielonych Klubowi przez 

gminę  w pawi lon ie  spor towym na 
leśniańskim stadionie. - Lipcowa powódź 
zabrała nam wszystko - mówi wiceprezes 
LTS Robert Czeczot. - Zostały puste 
pomieszczenia zniszczone przez żywioł. 
Jednak nie załamało nas to. Dzięki licznemu 
gronu sponsorów i ciężkiej pracy rodziców 
udało nam się przeprowadzić wiele prac 
remontowych. Mamy nadzieję, że jeszcze 
zimą na dobre zakończymy prace i od rundy 
wiosennej nasze dzieci będą mogły 
przebierać się w pięknych, nowych 
szatniach. Pracy jest bardzo dużo, ale nikt 
się nie oszczędza, bo największą nagrodą dla 
nas wszystkich są sukcesy i radość młodych 
piłkarzy - dodaje.

Zarząd LTS podkreśla, że codzienny ruch
i wysiłek fizyczny jest tak samo potrzebny
w rozwoju dzieci, jak spanie, uczenie się, 
czy zdrowe odżywianie. LTS realizuje 

maksymę: ”Ruch jest w stanie zastąpić 
prawie każdy lek, ale wszystkie leki razem 
wzięte nie zastąpią ruchu.” Atrakcyjne, 
„sportowe lekarstwo”, może być najlepszą 
odtrutką na zagrożenia występujące
w obecnym procesie wychowania.

- To wszystko nie mogłoby się odbyć bez 
wysokich nakładów finansowych. Tutaj 
należy mocno podkreślić współpracę
z Urzędem Gminy reprezentowanym przez 
Jana Surowca – Burmistrza Leśnej, Gminną 
Komisją Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w Leśnej, rodzicami, którzy 
dokonują regularnych wpłat sponsorskich 
oraz lokalnymi przedsiębiorcami.

Działalność finansowa klubu opiera się 
g ł o w n i e  n a  d o t a c j a c h  w  p o s t a c i 
d o f i n a n s o w a n i a  o r a z  w p ł a t a c h 
sponsorskich na sportowy rozwój dzieci, 
obozy szkoleniowe, zakup niezbędnego 
sprzętu do szkolenia, udział w rozgrywkach 
l i g o w y c h  i  t u r n i e j a c h ,  t r a n s p o r t 
z a w o d n i k ó w.  D o c e n i a m y  r ó w n i e ż 
współpracę partnerską z dyrektorem Szkoły 
Podstawowej w Smolniku  Beatą Czeczot, 
która czynnie angażuje się w działalność
i rozwój klubu oraz dyrektorem OKiS
w Leśnej Joanną Pietras .  Patronat 
medialny nad Klubem objął Robert 
Kurdziko, który sukcesy naszych dzieci 
uwiecznia w oku kamery – mówi Prezes 
LTS Sławomir Senkowski

- Największe talenty rodzą się w małych 
miejscowościach, więc kto wie? Może i nam 
uda się kiedyś wychować jakiś piłkarski 
brylant - zakończył Robert Czeczot.

Mamy nadzieję, że tak udany początek 
z a p r o c e n t u j e  w  d a l s z y m  c i ą g u 
zaangażowaniem i szeroko rozumianą 
współpracą ze środowiskiem lokalnym.

R.C.

  Rok pracy i sukcesów LTS Leśna

1 2 3 4

5 6 7 8

9 10

11


	Strona 1
	Strona 2
	Strona 3
	Strona 4
	Strona 5
	Strona 6
	Strona 7
	Strona 8
	Strona 9
	Strona 10
	Strona 11
	Strona 12
	Strona 13
	Strona 14
	Strona 15
	Strona 16

